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Paikka Järvenpää talo, Juhani Aho -sali

Käsitellyt asiat

§ 290 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä pöytäkirjan tarkastaminen

§ 291 Kaupunginvaltuuston päätösten täytäntöönpano

§ 292 Ilmoitusasiat

§ 293 JYK2 hankkeen toteutuksen edistäminen

§ 294 Kaavoitusjohtajan viran täyttäminen

§ 295
Virkojen perustaminen hyvinvoinnin- sekä opetuksen ja kasvatuksen 
palvelualueille

§ 296 Järvenpään asunto-ohjelma

§ 297
Liittyminen Fintraffic Tie Oy:n yhteishankintaan/ Uudenmaan alueen 
liikennevalojen kunnossapito 

§ 298 Osallisuuden periaate

§ 299 Presidentinvaali 2024, vaalilautakuntien ja -toimikunnan nimeäminen

§ 300
Korvausvaatimus / Intrum Oy, Vakuutusyhtiö Fennian takautumisoikeuteen 
perustuva vaatimus / Koivusaaren koulun pysäköintialue

§ 301
Yhtiökokouskutsu 22.11.2023 / Vantaanjoen ja Helsingin seudun 
vesiensuojeluyhdistys ry

§ 302 Kokouskutsu 12.12.2023 / Sarastia Oy:n neuvottelukunnan kokous
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§ 290
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä pöytäkirjan tarkastaminen

Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen. Pöytäkirjan tarkastamisesta 
päättäminen.

Pöytäkirja pidetään nähtävänä Järvenpään kaupungin tietoverkossa 21.11.2023 alkaen.

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. Pöytäkirja tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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1.  

2.  
3.  

§ 291
Kaupunginvaltuuston päätösten täytäntöönpano

Järvenpään kaupunginvaltuuston kokouksessa 13.11.2023 käsiteltiin asiat § 66 - 87. 
Pöytäkirja on nähtävillä 21.11.2023 alkaen Järvenpään kaupungin julkisessa 
tietoverkossa. 

Kuntalain 39 §:n 1 momentin mukaan kunnanhallitus vastaa valtuuston päätösten 
valmistelusta, täytäntöönpanosta ja laillisuuden valvonnasta. Täytäntöönpanoon 
kuuluu olennaisena osana päätösten laillisuuden valvonta. Valvonta antaa 
mahdollisuuden korjata laillisuusvirheet, jotka muutoin voivat johtaa valituksiin. 
Käytännössä hallitus päättää asiasta valtuuston kokouksen jälkeisessä kokouksessaan.

Valvonnan kohteena ovat kaikki valtuuston päätökset ja valvonta kohdistuu 
mahdollisiin menettelyvirheisiin, toimivallan ylityksiin ja muihin laillisuusvirheisiin. Sen 
sijaan hallitus ei voi kieltäytyä täytäntöönpanemasta päätöstä sillä perusteella, että se 
on epätarkoituksenmukainen. Jos hallitus katsoo, että päätös on lainvastainen, sillä on 
velvollisuus olla panematta päätöstä täytäntöön ja saatettava asia viipymättä 
valtuuston käsiteltäväksi.

Kuntalain 96 §:n mukaan kunnanhallituksen on jätettävä päätös täytäntöön 
panematta, jos kunnanhallitus katsoo, että valtuuston päätös on syntynyt 
virheellisessä järjestyksessä, valtuusto on ylittänyt toimivaltansa tai päätös on muuten 
lainvastainen.

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus toteaa, että

kaupunginvaltuuston 13.11.2023 pidetyssä kokouksessa tehdyt päätökset eivät 
ole syntyneet virheellisessä järjestyksessä,
valtuusto ei ole ylittänyt toimivaltaansa eikä päätös ole muuten lainvastainen ja
päättää panna päätökset täytäntöön. 

Päätös
Hyväksytiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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§ 292
Ilmoitusasiat

Oheismateriaali
1 KK-raportti 9-2023
2 Iltakoulu / Investointiohjelman karsintaesityksen valmisteluaikataulu.pdf

Iltakoulu

klo 15.00-15.25 Kaupunginhallitus kuulee hallintojohtajan soveltuvuusarviointiin 
lähetettyjä henkilöitä

klo 15.25-15.15.45 Mestaritoiminta Oy:n tulospalkkiojärjestelmä, toimitusjohtaja Jani 
Kervinen (oheismateriaali)

klo 15.45-16.10 HSL:n liittymisehdotus, Mari Flink ja Johanna Wallin (HSL), 
liikenneinsinööri Timi Veikkolainen (oheismateriaali)

klo 16.10-16.15 Investointikarsinnan aikataulu, talousjohtaja Kirsi Rinne

Tiedoksi

Talouden kuukausiraportti 9/2023 (oheismateriaali)
Mestaritoiminta Oy tilannekatsaus (ei julkinen oheismateriaali)
Lausuntopyyntö / Asetusluonnos asukasvalinnan tulorajoista valtion tukemissa 
vuokra-asunnoissa: https://www.lausuntopalvelu.fi/FI/Proposal/Participation?
proposalId=b8456e47-9f07-4c6f-a726-6b81632e0e32
Edustajan nimeäminen - Itsenäisyyspäivän seppelpartio 6.12. Järvenpään 
kirkolta, lipunnosto klo 9.30, seppelpartion lähetys jumalanpalveluksen alussa 
klo 10.
Edustajan nimeäminen - 8.12 Suomalaisten musiikin päivä / Sibeliuksen 
syntymäpäivän kunniakäynti Ainolassa klo 8.00 seppeleenlasku ja illalla 
seppelpartio Sibeliuksen patsaalle 17.30
Uudenmaan maakuntahallituksen esityslista 20.11.2023: https://uml10fi.
oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=2023150

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Merkitään ilmoitusasiat tiedoksi.

Käsittely

Kaupunginhallitus kuuli hallintojohtajan rekrytoinnissa soveltuvuusarviointiin 
lähetettyjä henkilöitä.

Toimitusjohtaja Jani Kervinen selosti Mestaritoiminta Oy:n tulospalkkiojärjestelmää.

HSL:n edustajat Mari Flink ja Johanna Wallin selostivat HSL:n liittymisehdotusta.

Pidettiin kokoustauko klo 16.40-16.50.

Talousjohtaja Kirsi Rinne selosti investointikarsinnan aikataulua.
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Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Valittiin itsenäisyyspäivän tapahtumiin kaupungin edustajaksi kaupunginhallituksen 
puheenjohtaja Eemeli Peltonen ja valtuuston puheenjohtaja Petri Graeffe.

Valittiin Suomalaisten musiikin päivä / Sibeliuksen syntymäpäivän tapahtumiin 
kaupunginhallituksen 1. varapuheenjohtaja Laura Virkkunen ja hallituksen jäsen Tom 
Boman.
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Kaupunkikehityslautakunta, § 69,24.10.2019
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 59,05.11.2019
Hyvinvointilautakunta, § 63,14.11.2019
Kaupunginhallitus, § 295,18.11.2019
Kaupunginhallitus, § 3,13.01.2020
Kaupunginhallitus, § 37,02.03.2020
Kaupunginhallitus, § 241,17.06.2020
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 20,18.08.2020
Hyvinvointilautakunta, § 20,19.08.2020
Kaupunginhallitus, § 276,24.08.2020
Kaupunginhallitus, § 285,28.08.2020
Kaupunginhallitus, § 298,31.08.2020
Kaupunginhallitus, § 302,07.09.2020
Hyvinvointilautakunta, § 34,01.10.2020
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 37,06.10.2020
Kaupunginhallitus, § 328,12.10.2020
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 57,13.12.2022
Hyvinvointilautakunta, § 54,14.12.2022
Kaupunginhallitus, § 3,16.01.2023
Kaupunginhallitus, § 293, 20.11.2023

§ 293
JYK2 hankkeen toteutuksen edistäminen

JARDno-2019-3180

Kaupunkikehityslautakunta, 24.10.2019, § 69

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja

Liitteet
1 JYK vaihtoehdot
2 JYK tontinkäyttö kommentit MSJ SP

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keski-Uudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti. JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä 
korvaava uusi rakennus on valmisteltu kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa 
linjattujen periaatteiden mukaisesti yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu 
mm. oppilasmäärien ja tilatehokkuuden näkökulmista. Arvioinnin lopputuloksena on 
päädytty siihen, että optimaalisin koulun koko on n. 4,5 sarjainen yhtenäiskoulu eli 
koulussa tulisi olemaan noin 900-1000 oppilasta ja kolme esiopetusryhmää. Tämän 
lisäksi Juholan koulun oppilaan siirtyvät uuteen koulurakennukseen.
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1.  

2.  

3.  

4.  

5.  

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti, joka on 
saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan päiväkotia on 
tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata, vaan korvaavat tilat 
kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK-koulukampuksessa. 
Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla erityisesti 
liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman isompana 
kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin toteutusta 
kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019-2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan koulun oppilaita siirtyy uuteen koulurakennukseen noin 100 oppilasta 
heti rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan 
koulun oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu 
tapahtuvan 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä syystä 
kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näistä 
lähtökohdista johtuen esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana 
hanketta. Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden 
tutkimusten pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy 
tuottaa Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
Useista tunnistetuista etenemisvaihtoehdoista johtuen on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus-
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 lapselle. Tällä hetkellä koulu hyödyntää 
osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi ruokailun ja 
käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on selvitetty, että 
nykyisten oppilasmääräennusteiden mukaan moduulikoulu kannattaa siirtää 
Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua palveluverkkolinjausten mukaisesti.

Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on päättänyt esittää lopulliseen tarkasteluun kahta vaihtoehtoa, jotka 
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tuodaan nyt Kaupunkikehityslautakunnan tietoon ja myöhemmin kohdassa 
Päätöksenteon aikataulu esitetyllä tavalla päätöksentekoon.

Hanke liittyy  Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoselvitykseen, joka valmistui päätöksentekoon syksyllä 2018.

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on helmikuu 2023. 
Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan tilaajan hankkimaan suunnittelua ja rakentamista 
yhteistoiminnallisena projektinjohtourakkana.

Päätöksenteon aikataulu

22.10.2019 Hankkeen ohjausryhmä valitsee toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle
24.10.2019 Kaupunkikehityslautakunta käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen 
vaihtoehdoista
31.10.2019 InKAJR käsittelee vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee OPKA 
ja HYVO lautakunnille sekä kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän 
vaihtoehdon
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
18.11.2019 Kaupunginhallitus käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
9.12.2019 Valtuusto päättää hankkeesta

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019. Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden 
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taitojen kehittäminen (esim. tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja 
vuorovaikutus). Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta 
(kts. liiteaineisto).

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa. Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut 
yleiset alueet on arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa. Samalla Keskustan 
päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat kaupunkikehitykseen ja 
mahdollistavat merkittäviä myyntituloja kaupungille kattamaan kustannuksia.

Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja. (Kts. liite 
JYK_tontinka#ytto#_kommentit_MSJ_SP).

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/ projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Keto-Tokoi, Johtaja

Kaupunkikehityslautakunta päättää

merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
että hankkeen toteutusta voidaan viedä eteenpäin vaihtoehdolla 1 (VE1) tai 6 
(VE6) tai molemmilla
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

Käsittely:

Asiantuntijana asias oli kuultavana Jani Kervinen Mestariasunnot Oy.

 

Käsittelyn aikana Petri Perta esitti Markku Tenhusen kannattamana, että



 Järvenpää Pöytäkirja 27/2023 11 ( )101
Kaupunginhallitus 20.11.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

esittelijän esitys hyväksytään muutoin, paitsi että  ankkeen toteutusta h
voidaan viedä eteenpäin VE 1:n mukaisesti

 

Käsittelyn jälkeen puheenjohtaja totesi, sitä lautakunnalta kysyttyään, että 
lautakunta yksimielisesti hyväksyi Petri  Pertan muutosesityksen

 

 

 

 

Päätös
 

Kaupunkikehityslautakunta päätti yksimielisesti

merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittelijän esityksestä poiketen, että hankkeen toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin vaihtoehto 1 (VE 1) mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

 

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 05.11.2019, § 59

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 JYK_OPKA_HYVO_LTK

 

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti.

JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Valmistelussa päädyttiin marraskuussa 2018 siihen, 
että optimaalisin koulun koko on laajuudeltaan 4 sarjainen yhtenäiskoulu ja lisäksi 
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varataan erityiselle tuelle 5 ryhmän tilat. Koulussa tulisi olemaan noin 900 - 950 
oppilasta.  Alkuvuosina yläkoulun osuus on pienempi, mutta vuosikymmen puolivälin 
jälkeen sen osuus kasvaa ja vastaavasti alakoulun osuus pienenee. Koulun tilat 
suunnitellaan siten, että sinne on mahdollista sijoitta vuosikymmenen loppupuolella 
kuusi yläkoulusarjaa ja kolme alakoulusarjaa sekä lisäksi kolme esiopetusryhmää. 
Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat mahdollisesti siirtyvät myöhemmin uuteen 
koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan yksikön noin 100 oppilasta siirtyvät uuteen koulurakennukseen heti 
rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan koulun 
oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu tapahtuvan 
mahdollisesti 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä 
syystä kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näillä 
perusteilla esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana hanketta. 
Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden tutkimusten 
pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy tuottaa 
Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
Useiden tunnistettujen etenemisvaihtoehtojen vuoksi on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
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hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 oppilaalle väistötiloiksi. Tällä hetkellä 
koulu hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi 
ruokailun ja käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on 
varmistunut, että palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa 
siirtää Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on esittänyt lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan lautakuntien tietoon ja kohdassa Päätöksenteon aikataulu on ehdotus 
hankeen etenemistä päätöksenteossa.

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 hyväksyttyyn 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan. Oppilasmäärä on tarkentunut siten, että 
yhtenäiskouluun sijoittuu yleisopetukseen 900 oppilasta ja erityisen tuen ryhmiin noin 
30 oppilasta sekä vaativimman erityisen tuen opetukseen (Juhola) noin 100 oppilasta 
ja esiopetukseen 71 lasta eli yhteensä noin 1100 oppilasta/lasta.

Lisäksi päiväkotiin sijoittuu 4 isojen ryhmää ja kaksi pienten ryhmää eli yhteensä 108 
lasta.

Edellisten lisäksi rakennuksessa järjestetään Järvenpään Opiston ja Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston opetusta.  Ehdotettua kilpatason liikuntasalia käyttää 
koulun lisäksi laajasti eri liikunnan toimijat ja -ryhmät. 

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

 
Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on tammikuu 
2023.
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Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan projektinjohtourakkaa.

Päätöksenteon aikataulu

Hankkeen ohjausryhmä valitsee 22.10.2019 toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle.
KAUKE 24.10.2019 käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen vaihtoehdoista
InKAJR käsittelee 31.10.2019 vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee 
lautakunnille ja kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän vaihtoehdon.
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
Valtuusto päättää hankkeesta 9.12.2019

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut yleiset alueet on 
arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myynti tuloja kaupungille 
kattamaan kustannuksia.

Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.
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Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja.

Kaupunkikehityslautakunta piti ehdotetuista vaihtoehdoista parhaana vaihtoehtoa 
yksi (V1).

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Marju Taurula, palvelualuejohtaja

 

Opetus-ja kasvatuslautakunta päättää

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi.
esittää,  minkä ohjausryhmän vaihtoehdon pohjalta toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin.
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti.

 

Käsittely:

Asiasta käydyn keskustelun perusteella puheenjohtaja totesi, sitä lautakunnalta 
kysyttyään, että opetus- ja kasvatuslautakunta yksimielisesti päätti esittää, että 
hanketta viedään eteenpäin ohjausryhmän esittämän VE 1:n ehdotuksen 
mukaisesti.

 

 

Päätös
 

Opetus-ja kasvatuslautakunta päätti

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää yksimielisesti, että hanketta viedään eteenpäin ohjausryhmän esittämän 
VE 1:n ehdotuksen mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti
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Hyvinvointilautakunta, 14.11.2019, § 63

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 JYK_OPKA_HYVO_LTK

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti.

JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Valmistelussa päädyttiin marraskuussa 2018 siihen, 
että optimaalisin koulun koko on laajuudeltaan 4 sarjainen yhtenäiskoulu ja lisäksi 
varataan erityiselle tuelle 5 ryhmän tilat. Koulussa tulisi olemaan noin 900 - 950 
oppilasta.  Alkuvuosina yläkoulun osuus on pienempi, mutta vuosikymmen puolivälin 
jälkeen sen osuus kasvaa ja vastaavasti alakoulun osuus pienenee. Koulun tilat 
suunnitellaan siten, että sinne on mahdollista sijoitta vuosikymmenen loppupuolella 
kuusi yläkoulusarjaa ja kolme alakoulusarjaa sekä lisäksi kolme esiopetusryhmää. 
Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat mahdollisesti siirtyvät myöhemmin uuteen 
koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset
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Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan yksikön noin 100 oppilasta siirtyvät uuteen koulurakennukseen heti 
rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan koulun 
oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu tapahtuvan 
mahdollisesti 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä 
syystä kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näillä 
perusteilla esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana hanketta. 
Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden tutkimusten 
pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy tuottaa 
Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
Useiden tunnistettujen etenemisvaihtoehtojen vuoksi on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 oppilaalle väistötiloiksi. Tällä hetkellä 
koulu hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi 
ruokailun ja käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on 
varmistunut, että palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa 
siirtää Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on esittänyt lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan lautakuntien tietoon ja kohdassa Päätöksenteon aikataulu on ehdotus 
hankeen etenemistä päätöksenteossa.

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 hyväksyttyyn 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan. Oppilasmäärä on tarkentunut siten, että 
yhtenäiskouluun sijoittuu yleisopetukseen 900 oppilasta ja erityisen tuen ryhmiin noin 
30 oppilasta sekä vaativimman erityisen tuen opetukseen (Juhola) noin 100 oppilasta 
ja esiopetukseen 71 lasta eli yhteensä noin 1100 oppilasta/lasta.

Lisäksi päiväkotiin sijoittuu 4 isojen ryhmää ja kaksi pienten ryhmää eli yhteensä 108 
lasta.
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Edellisten lisäksi rakennuksessa järjestetään Järvenpään Opiston ja Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston opetusta.  Ehdotettua kilpatason liikuntasalia käyttää 
koulun lisäksi laajasti eri liikunnan toimijat ja -ryhmät. 

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on tammikuu 
2023.

Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan projektinjohtourakkaa.

Päätöksenteon aikataulu

Hankkeen ohjausryhmä valitsee 22.10.2019 toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle.
KAUKE 24.10.2019 käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen vaihtoehdoista
InKAJR käsittelee 31.10.2019 vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee 
lautakunnille ja kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän vaihtoehdon.
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
Valtuusto päättää hankkeesta 9.12.2019

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).
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Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut yleiset alueet on 
arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myynti tuloja kaupungille 
kattamaan kustannuksia.

Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja.

Kaupunkikehityslautakunta piti ehdotetuista vaihtoehdoista parhaana vaihtoehtoa 
yksi (V1).

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

Ehdotus
Esittelijä: Marju Taurula, palvelualuejohtaja

 

Hyvinvointilautakunta päättää

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää, minkä ohjausryhmän vaihtoehdon pohjalta toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

Käsittely:

Asian käsittelyn alussa todettiin
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päätöksenteko aikatauluun liittyen, että tässä vaiheessa asia ei mene 
kaupunginvaltuuston päätettäväksi
että esityslistan lähettämisen  jälkeen on tullut uusi VE 6 johdettu VE HI5, 
jossa liikuntahalli toteutetaan yksityisellä rahoituksella ja jolle valtuusto on 
myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)

 

Asian käsittelyn jälkeen puhenjohtaja totesi, että hyvinvointilautakunta 
yksimielisesti hyväksyi esittelijän ehdotuksen täydennettynä siten, että 
toteutusta voidaan viedä eteenpäin ohjausryhmän esittämän vaihtoehto 1:n  (VE 
1) mukaisesti.

 

 

Päätös
 

Hyvinvointilautakunta päätti yksimielisesti

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää, että toteutusta voidaan viedä eteenpäin ohjausryhmän esittämän 
vaihtoehto 1:n (VE 1) mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan "Päätöksenteon 
aikataulu" mukaisesti

 

 

 

Kaupunginhallitus, 18.11.2019, § 295

Liitteet
1 KH 18.11.2019 JYK kampus KH aineisto final 18.11.2019
2 KH 18.11.2019 Uusi JYK oheismateriaali

Tausta ja tarve

 

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2022 loppuun asti.

JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Arvioinnin lopputuloksena on päädytty siihen, että 
optimaalisin koulun koko on yhtenäiskoulu, jossa on kolmisarjainen alakoulu sekä 
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kuusisarjainen yläkoulu eli koulussa tulisi olemaan noin 900 - 1 000 oppilasta ja kolme 
esiopetusryhmää. Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat siirtyvät uuteen 
koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

 

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

 

Hanke pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. Hankinta 
päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 JYK 
yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan koulun oppilaita siirtyy uuteen koulurakennukseen noin 100 oppilasta 
heti rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan 
koulun oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu 
tapahtuvan 2020-luvun loppupuolella eli hankkeen laajuutta on tästä syystä 
kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näistä 
lähtökohdista johtuen esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana 
hanketta. Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden 
tutkimusten pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy on 
tehnyt Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjattavuusarvion 
31.10.2019. Arvion mukaan Kansakoulunkadun koulun on perusparannettavissa 
terveelliseksi ja turvalliseksi.
Useista tunnistetuista etenemisvaihtoehdoista johtuen käynnistettiin ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
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hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 lapselle väistötiloiksi. Tällä hetkellä koulu 
hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi ruokailun ja 
käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on varmistunut, että 
palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa siirtää Mankalaan 
JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on päättänyt esittää lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, 
jotka tuodaan nyt kaupunginhallituksen tietoon ja myöhemmin kohdassa 
Päätöksenteon aikataulu esitetyllä tavalla päätöksentekoon. (Kts. tausta-aineisto).

 

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 valtuustossa 
hyväksyttyyn kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan.

 

                      Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

                      Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, 
liikuntapalvelut) tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - 
Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

 

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin 
alueen osalta kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK 
Kansakoulunkadun tontin maankäytön tehostaminen

 

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on viimeistään 1
/2023

Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan tilaajan hankkimaa suunnittelua ja rakentamista 
yhteistoiminnallisena projektinjohtourakkana.
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Päätöksenteon aikataulu

KAUKE 24.10.2019 käsitteli hanketta sitä valmistelleen ohjausryhmän 
ehdotuksen pohjalta ja esittää kaupunginhallitukselle hankeen toteuttamista

VE 1 pohjalta

INKAJR hyväksyi 31.10.2019 tausta-aineiston jatkokäsittelyn pohjaksi 
täydennettynä elinkaarikustannuksilla   kaupunginhallituksen käsittelyyn
5.11.2019 OPKA käsitteli hanketta ohjausryhmän vaihtoehtoesitysten pohjalta ja 
esittää kaupunginhallitukselle hankeen toteuttamista VE1 pohjalta
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 päättää hankeen etenemisestä ja toteuttavaksi 
esitettävistä vaihtoehdoista

 

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018 ja sitä on päivitetty 
syksyllä 2019. Pedagogisessa visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja 
osallisuus.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).

 

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

 

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Hankkeen yhteydessä peruskorjattavien alueen katujen  ja muiden yleisten  alueiden 
kustannusarvioksi on vuonna 2018 arvioitu noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myyntituloja kaupungille 
kattamaan hankeen kustannuksia.
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Teoreettiset tilojen käyttöasteet pyritään esittämään seuraavan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

 

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin lautakunnissa (KAUKE, OPKA). 
Kaupunkikehityslautakunta on kokouksessaan 24.10.2019 päättänyt yksimielisesti, 
että hankkeen toteutusta voidaan viedä eteenpäin vaihtoehto 1 (VE1) pohjalta esitetyn 
päätöksenteon aikataulun mukaisesti. Myös Opetus- ja kasvatuslautakunta päätyi 
5.11.2019 kokouksessaan yksimielisesti esittämään  hankkeen valmistelun etenemistä 
VE 1 pohjalta.

OPKA ja KAUKE lautakunnissa ei ole käsitelty yksityisellä rahoituksella tehtävää 
liikuntahallikokonaisuutta, VE HI5, koska tämä vaihtoehto on esitetty vasta 13.11.2019. 
Vaihtoehto VE HI5 on kokoluokaltaan noin kaksinkertainen JYK:in yhteyteen 
suunniteltuun hallikokonaisuuteen nähden.

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

Toimivalta asiassa on kaupunginhallituksen, koska hankkeen arvo ylittää 2.000.000 
euroa. Järvenpään kaupungin hallintosääntö, taloudellisen toimivallan siirtämistä 
koskeva liite 1, investointiosa kohta 5, rakennushankkeet ja projektit

 

________________

 

Hyvinvointilautakunta kokouksessaan 14.11.2019  § 63 asian osalta:

totesi
päätöksenteko- aikatauluun liittyen, että tässä vaiheessa asia ei 
mene valtuuston päätettäväksi
että esityslistan lähettämisen  jälkeen on tullut uusi VE 6 johdettu VE 
HI5:stä , jossa liikuntahalli toteutetaan yksityisellä rahoituksella ja 
jolle valtuusto on myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)

 

päätti
merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
yksimielisesti esittää, että toteutusta voidaan viedä eteenpäin 
ohjausryhmän VE 1:n mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kokouksessa 
päivitetyn aikataulun mukaisesti

 

 

Ehdotus
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Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

Merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
Hyväksyä esitetyt sekä tausta-aineistossa tarkennetut hankkeen tavoitteet, 
pedagogiset lähtökohdat ja hankkeen laajuuden vaihtoehtojen Ve 1 tai Ve 6/ Ve 
HI 5 pohjalta lähtökohdaksi hankkeen kehitysvaiheeseen siirtymiselle
Antaa luvan siirtyä koulukokonaisuuden osalta kehitysvaiheeseen, 
mutta liikuntasalin osalta selvitettävä mahdollisuutta sijoittaa hankkeen 
yhteyteen yksityisellä rahoituksella toteutettava liikuntahalli, jolle valtuusto on 
myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)
Hyväksyä hankemalliksi projektinjohtourakan

 

Käsittely

Projektipäällikkö Jani Kervinen Mestaritoiminta Oy, rakennuttamisen asiantuntija 
Tuomas Talasma Boost Brothers Oy ja palvelualuejohtaja Marju Taurula esittelivät 
hanketta.

Tämän jälkeen käsiteltiin § 290 hakeutuminen työllisyyden kuntakokeiluihin. 

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 13.01.2020, § 3

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 KH 13.1.2020 JYK kampus KH final

Tausta ja tarve

Uuden JYK koulu kokonaisuuden rakentamisesta tehdyn päätöksen 18.11.2019 
mukaan kaupunginhallitus antoi luvan siirtyä koulukokonaisuuden osalta 
kehitysvaiheeseen, mutta liikuntasalin osalta oli selvitettävä mahdollisuutta sijoittaa 
hankkeen yhteyteen yksityisellä rahoituksella toteutettava liikuntahalli, jolle valtuusto 
on myöntänyt ehdollisen takauksen (VEL HI5). Takauksen päätöstä on tarkistettu KV 
9.12.2019 § 89.siten, että siitä on poistettu paikkasidonnaisuus. 

Tehtävänä on ollut tutkia oman liikuntahallin rakentamisen vaihtoehdot, 
kustannusvaikutukset sekä mahdollisen ulkopuolisen toteuttajan hallikokonaisuus 
(HI5).
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Hankevalmistelun taustamateriaaliksi on koottu yhteen 
kaupunkitasoisesti   liikuntasalimuutokset ja tunnistettu jo aiemmin kaupungissa 
sisäliikuntapaikkojen lisätarve.

Hankkeen toimesta on valmisteltu 3 erilaista hallikokonaisuutta, jotka voisi toteuttaa 
koulun yhteyteen sekä lisäksi tutkittu HI5 areena- kokonaisuuden soveltumista 
koulukampukseen ja sen vaikutukset JYK kouluhankkeeseen sekä muuhun 
ympäristöön.

Alkuperäinen ajatus on ollut toteuttaa HI5 kokonaisuus liikuntakampukselle Kartanon 
koulun läheisyyteen, jolloin koulun käyttöön voisi vuokrata hallista lisätiloja esim. 
pallopeleihin.  Kartanon koululla ei ole omia liikuntatiloja ja sen läheisyydessä 
käytössä olevat liikuntatilat ovat nykyisin riittämättömät ja tulevaisuudessa koulun 
laajuus tulee todennäköisesti kasvamaan.

Hankkeessa huomioitavat asiat liikuntatilakonseptia valittaessa

Koululiikunnan tarpeet ja pedagogiikka.
Juholan yksikön oppilaiden liikuntatilatarve on myös huomioitava valittavassa 
vaihtoehdossa.
HI5 kokonaisuuden rakentaminen johtaa Juholan yksikön purkamiseen, koska 
kokonaisuus ei mahdu uuden koulurakennuksen kanssa samalle tontille.
Väestönsuojien tilaratkaisu tontilla ja sen aiheuttamat kustannukset.
Kaupunkikuvalliset vaatimukset.
Väistötilojen tarve ja niiden kustannukset.
Liikuntapaikkojen tarve kaupunkitasolla eli poistuvat sekä rakentuvat 
liikuntapaikat.

Koulun yhteyteen toteutettavan liikuntatilan ja HI5- konseptilla toteutettavan 
liikuntatilan vertailua kampuksen ja koulun toiminnan kannalta on esitelty 
liitemateriaalissa.

Kaupunkikuvallinen lausunto liikunta-areenan sijoittamisesta Juholan yksikön 
paikalle

Juholan yksiön sijainti RKY-alueen (valtakunnallisesti merkittävä rakennettu 
kulttuuriympäristö) pohjoispuolella Juholan peltojen päätepisteenä on 
kaupunkikuvallisesti vaativa, kun huomioidaan maakuntamuseon tiukka kanta Juholan 
peltojen avoimena ja alkuperäisen kaltaisena säilyttämisestä. Asemakaavassa on 
sallittua muuttaa rakennuksen korkeus nykyisestä III-kerrokseen, mikä tarkoittaa noin 
10 m julkisivun korkeutta. Normaalirakennuksen harjakorkeus nousee siitä noin 4 
metriä. Hallimaisen rakennuksen harjakorkeus nousee korkeammalle, mutta sen ei 
tule ylittää Kansakoulunkadun opistojen talon harjakorkeutta.

Hallimainen rakennus on hallitseva joka tapauksessa, kriteereitä kaupunkikuvallisesti:

Sen tulisi soveltua RKY-alueeseen esim. ratsastuskeskus Ainon ratsastustallien 
kanssa visuaalisesti yhteen.
Tontille tulevan rakennuksen tulee noudattaa RKY-alueella vaadittua laatutasoa
Julkisivut saisivat olla paremmin jäsenneltyjä ja rakennus tulisi olla julkisivultaan 
myös Kansakoulunkadun vanhaan rakennukseen sopiva.
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Puujulkisivu sopisi hyvin tähän paikkaan. Jaoteltuna esim. niin, että 
runkorakenteet näkyvät ulkoseinässä ja korkeat, suuret ikkunat, joiden edessä 
puurimoitus (vaaka) katkaisee keskellä pitkän massan.

Kaupunkikuvallinen yhteenveto:

Jotta HI5 hallirakennus voidaan toteuttaa kyseiselle tontille tulee sitä muuttaa 
suunnitellusta RKY - alueelle paremmin sopivaksi.
Areenan rakentaminen tontille johtaa väistämättä Juholan yksikön purkuun 
ennen sen elinkaaren päättymistä.

Koulun yhteyteen tuleva liikuntatila

VEL 1 toteutusratkaisu perustuu koulun tarpeiden miniminimivaatimukseen: 
salin koko 1 000m2, vapaa korkeus 8 m sekä väliverhoilla 4 osaan jaettava.

Tämä ei palvele paikallisien urheiluseurojen eri lajitarpeita, joille noin 250 
m2 salilohko ei ole riittävä, koska pelikenttien ympärille ei mahdu riittäviä 
reuna-alueita. Näiden tarpeiden mukaisesti 1 000m2 salin tulisi olla 3 
osaan jaettava, joka ei vastaa koulun tarpeita.
alustava kustannusarvio 9 040 000€

VEL 2 toteutusratkaisu perustuu koulun, paikallisten urheiluseurojen sekä 
opiston yhdistettyihin vaatimuksiin: salin koko 1 215 m2, vapaa korkeus 9m, 
väliverhoilla 4 osaan jaettava. (katsomovaraus 300m2, noin)

Tämä salin koko sekä vapaa korkeus riittää myös kansallisen tason eri 
lajien vaatimuksille, mutta katsomokapasiteetti ei riitä.
Mikäli jokin paikallinen seura nousee pääsarjatasolle, niin kansallisen tason 
vaatimusten mukaiset lisäkatsomot on toteutettavissa myöhemmin mm. 
koripallon, lentopallon, sulkapallon sekä rytmisen voimistelun tarpeisiin eri 
tyyppisin kevytkatsomoin tai irtotuolein salin reunoille.
Kansallisen tason salibandy ja futsal pelikenttä varoalueineen kattaa koko 
salin. lisäkatsomokapasiteettia ei voida näiden lajien osalta toteuttaa 
täydellisesti
Alustava kustannusarvio 9 910 000€

VEL 3 toteutusratkaisu perustuu kansainvälisen kilpatason harjoitusolosuhteiden 
vaatimuksiin salin osalta: salin koko 1 215 m2, vapaa korkeus 12,5m.

Tämä salin koko ja vapaa korkeus riittävät kansainvälisen kilpatason eri 
lajien harjoitusvaatimuksille myös lentopallolle. Kansainvälisen kilpatason 
otteluiden katsomovaatimuksia ei saliin pysty toteuttamaan.
Alustava kustannusarvio 10 890 000€

Eri vaihtoehtojen kustannusten laskentaa on eritelty liitemateriaalissa.

Alkuperäisessä hankelaajuudessa on esitetty toteutettavaksi vaihtoehtoa VEL 3 
mukaista saliratkaisua. VEL 2 vaihtoehto täyttää suurimman osan eri lajien kansallisen 
tason salivaatimuksista. VEL 2 vaihtoehto ei sovellu kansainvälisen lentopallon 
harjoituspaikaksi kuten vaihtoehto VEL 3. VEL 2 on kustannuksiltaan noin 980 000€ 
edullisempi.

Koulun yhteyteen toteutettavan liikuntasalin vaihtoehdoista valmistelijat esittävät 
suunnittelun pohjaksi valittavan VEL 2.

Tunnistettu säästöpotentiaali vaihtoehdossa 2
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Hallikokonaisuuksilla on tunnistettu noin 1,5 – 2,0 M€ säästöpotentiaali, joka 
koostuu seuraavista edellytyksistä:
Halli voidaan toteuttaa teräsrakenteisena kevyillä julkisivuelementeillä.
Julkisivuverhous voidaan toteuttaa edullisemmin kaupunkikuvallisesti 
hyväksyttävin materiaalein esim. puuverhouksin.
Hallin sisäpuoliset seinä ja kattopintojen materiaalit on karsittu minimiin.
Hallin varustelun tasoa kevennetään minimiin, kuitenkin niin, että lajiolosuhteet 
täyttyvät.
Liikuntasalissa ei toteuteta näyttämörakenteita esitystekniikkoineen.
Tilaajan kehittämisvarausta on mahdollista pienentää hallikokonaisuuden osalta. 
Tämä tarkoittaa sitä, että halli tullaan toteuttamaan minimitasoon ja 
suunnittelun sekä rakentamisen edetessä ei ole mahdollista tehdä tason 
korotuksia.

Liikuntatilat HI5 konseptilla

HI5 hallin soveltuminen koulun liikunnanopetukseen edellyttää joitain muutoksia 
alkuperäiseen hallisuunnitelmaan verrattuna.  Yrittäjät ovet valmiita tutkimaan 
mahdollista laatutason nostoa verrattuna alkuperäiseen hallisuunnitelmaan. Yrittäjien 
kannalta laatutason nostamisesta aiheutuvat kustannukset ovat sen verran suuret, 
että niiden toteutuminen vaatisi kaupungin sitoutumisen salin vuokraukseen 
alkuperäisen suunnitelman 3 pv/vko sijasta 5pv/vko ja vähintään 10 vuoden ajan. 
Tarkempi selvitys oheismateriaalissa.

Liikuntasalin toteuttaminen HI5 -areenan konseptilla edellyttää kaupungin hankkeelta 
lisäkustannuksia erillisten VSS- tilojen rakentamisen, piha-alueen rakentamisen sekä 
Juholan yksikön esteettömien väistötilojen toteuttamiskustannusten osalta. Näiden 
kustannusten tasoksi on arviotu n. 4 540 000 € ja tämän lisäksi kaupunki menettää JYK 
tontin eteläosan (Juholan yksikkö) maankäytön tuotot 1 700 000 €. HI5 hallin tontin 
vuoratuotot ovat noin 10 000€/vuosi.

Valmistelun aikana on tiedostettu, että alkuperäinen HI5 kustannusarvio ei 
sellaisenaan voi toteutua Juholan koulun rakennuspaikalla. Lisäkustannuksia 
muodostuu kaupunkikuvallisista vaatimuksista, maaperäolosuhteista sekä 
koululiikunnan ja urheiluseurojen tarpeiden huomioimisesta salin korkeuteen, -
varustetasoon sekä hallin sosiaalitilojen ja katsomotilojen lisäämisestä. Näitä 
kustannuksia ei ole vielä voitu tässä selvityksessä arvioida tarkemmin.

Koko hankeen kustannusten vertailua koulun yhteyteen toteutettavan VEL 2 
liikuntatilan ja HI5- konseptilla toteutettavan liikuntatilan osalta on esitelty 
liitemateriaalissa.

Yhteenveto

Oheismateriaalissa olevan liikuntapalveluiden laatiman liikuntasalien selvityksen 
mukaan sisäliikuntapaikoissa on ollut ja tulee olemaan merkittävästi muutoksia ja 
harrastajilta on tullut toiveita lisätiloista. Näiden ja alustavien kiinteistölinjausten mm. 
perusteella tarvitaan sisäliikuntatiloja sekä Uusi JYK - kampuksella että Kartanon 
liikuntakampuksella.  Jos HI5 toteutetaan Kartanon koulun läheisyyteen, voidaan sillä 
vastata Kartanon koulun liikuntatilan lisätarpeeseen myös suunnitteilla olevan uuden 
koulun osalta. 
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1.  
2.  

3.  

Hanke esittää toteutettavaksi vaihtoehtoa VEL 2 seuraavista syistä:

Juholan koulurakennus voidaan säilyttää ja sen käyttöä jatkaa elinkaarensa 
päähän.
HI5 areenan aiheuttamat lisäkustannukset hankkeelle ovat mittavat (4 540 000) 
ja tällä kustannuksella ei saada arvoa rahalle.
Kansallisen tason lajiolosuhteet saadaan varmistettua.
Hintaero näiden kahden vaihtoehto välillä VEL2 /HI5 on 2 310 000€– 4 070 000€. 
riippuen toteutustavasta
Hintaero vaihtoehdon VEL 1 / HI5 välillä on 2 500 000 €.
Juholan yksikkö tarvitsee väistötilat vähintään 3 vuodeksi, jos toteutetaan HI5 
areena ennen JYK valmistumista. kustannus tälle on noin 1.6milj€
JYKin salin pukuhuoneet voivat olla urheilukentän kanssa yhteiskäytössä.
Koululla esteetön sisäyhteys liikuntatiloihin.

Mestaritoiminnan valtuutus

Mestaritoiminta Oy hakee kaupungin valtuutusta valmistelemaan hankinnat ja 
sopimukset puolestaan kaupungin nimiin.

Valmisteltu yhteistyössä Mestaritoiminnan rakennuttajapäällikkö Jani Kervisen ja 
projektipäällikkö Teemu Jaakkolan kanssa.

MT

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

että Uusi JYK- kampuksen liikuntatiloja ei toteuteta HI5- areena hankkeen kautta
että Uusi JYK- kampuksen liikuntatilat toteutetaan VE2 laajuisena koulun 
yhteyteen. Vaihtoehdon suunnittelussa tulee huomioida tunnistetut 
säästömahdollisuudet.
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään hankinnat ja 
allekirjoittamaan ja valvomaan asiaa koskevat sopimukset kaupungin puolesta.

Kaupunginhallitus edellyttää, että tästä liikuntatilasta liikuntapalveluille 
aiheutuvat nettokäyttömenot katetaan liikuntapalveluiden talousarviosta siten, ettei 
liikuntapalveluiden määrärahaa ole tämän vuoksi nostettava.

 

Käsittely 

Projektipäällikkö Teemu Jaakkola ja rakennuttajapäällikkö Jani Kervinen selostivat 
asiaa.

Esittelijä täsmensi päätösehdotustaan kuulumaan päätöskohdan 3 osalta siten, että 
Mestaritoiminta Oy valtuutetaan valmistelemaan ja päättämään kehitysvaihetta 
koskevat hankinnat ja allekirjoittamaan ja valvomaan asiaa koskevat sopimukset 
kaupungin puolesta.

Päätös
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1.  
2.  
3.  

Hyväksyttiin esittelijän täsmennetyn päätösehdotuksen mukaisesti.

 

Kaupunginhallitus, 02.03.2020, § 37

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Aiemmat hankkeen käsittelyt kaupunginhallituksessa 18.11.2019 § 295 sekä 13.1.2020 
§ 3.

Kaupunginhallituksen kokouksessa 18.11.2019 on hankemalliksi hyväksytty 
projektinjohtourakka.

Kaupunginhallituksen kokouksissa 18.11.2019 sekä 13.1.2020 on hyväksytty hankkeen 
kokonaisbudjetti 49.710.000 €, joka koostuu tehtyjen päätösten mukaisesti 
seuraavista kokonaisuuksista:

Uusi koulurakennus 27.100.000 €
Kansakoulunkadun perusparannus 12.700.000 €
Liikuntasali 9.910.000 €.

Kaikki esitetyt summat alv 0%.

Liikuntasalipäätöksen jälkeen hankkeen suunnittelua on jatkettu käyttäjien kanssa 
yhteistyössä. Tämän hetkiset arkkitehtisuunnitelmat esitellään kokouksessa. Keittiö 
tullaan toteuttamaan valmistuskeittiön sijaan jakelukeittiönä.

Projektinjohtourakoitsijahankinnan ennakkoilmoitus on julkaistu Hilmassa 18.1.2020. 
Mestaritoiminta Oy pyysi ennakkoilmoituksessa ilmoittautumisia 
markkinavuoropuheluun, jotka pidettiin neljän rakennusliikkeen kanssa 12.2.2020.

Hankkeen ehdotussuunnitelmia esitellään Opetus- ja Kasvatuslautakunnassa 
25.2.2020 sekä Kaupunkikehityslautakunnassa ja Hyvinvointilautakunnassa 27.2.2020.

Valmistelu yhteistyössä Mestaritoiminnan projektipäällikkö Teemu Jaakkolan kanssa.

MT

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

merkitä tiedoksi hankkeen valmistelutilanteen.
että Uusi JYK- kampuksen keittiö toteutetaan jakelukeittiönä.
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n tekemään Uusi JYK- kampuksen 
projektinjohtourakoitsijan hankinnan ja hankintaan liittyvän sopimuksen 
hyväksytyssä budjetissa.
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4.  antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää 
toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa koskevat 
sopimukset  kaupungin puolesta.

 

Kokouskäsittely
Arkkitehti Eero Renell ja projektipäällikkö Teemu Jaakkola ja Tuomas Talasma 
selostivat hanketta. 

Asian käsittely keskeytettiin ja siirryttiin käsittelemään asiakohtaa § 38.

Kaupunginjohtaja poisti asian esittelystä. 

Päätös
Asia poistettiin esittelystä. 

Kaupunginhallitus, 17.06.2020, § 241

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Oheismateriaali OPKA/HYVO JYK-hankemuutos KH17062020

Taustaa

Kaupunginhallitus käsitteli JYK-hanketta kokouksessaan 18.11.2019, jossa päätettiin 
hankkeen konsepti, laajuus sekä vahvistettiin siirtyminen koulukokonaisuuden 
osalta kehitysvaiheeseen.  

Kaupunginhallitus käsitteli JYK-hankkeen liikuntatilojen 
toteutusratkaisun kokouksessaan 13.1.2020, jossa 
päätettiin liikuntasalikokonaisuuden toteutustapa, laajuus ja laatutaso.  

Kaupunginhallituksen kokouksissa 18.11.2019 sekä 13.1.2020 päätettiin hankkeen 
kokonaisbudjetti 49.710.000 €, joka koostuu tehtyjen päätösten mukaisesti 
seuraavista kokonaisuuksista:  

* Uusi koulurakennus 27.100.000 € 
* Kansakoulunkadun perusparannus 12.700.000 € 
* Liikuntasali 9.910.000 €. 

Kaupunginhallituksen kokouksessa 2.3.2020 oli tarkoitus 
hakea valtuutus Mestaritoiminta Oy:lle valmistella sekä päättää toteutusvaihetta 
koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa koskevat sopimukset kaupungin 
puolesta. Asia poistettiin käsittelystä, koska kaupungin taloustilanteesta 
johtuen haluttiin varmistaa hankkeen olevan mitoitettu palvelutarpeen mukaisesti.  
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Investointiohjelman päivityksen yhteydessä on päivitetty väestöennusteiden 
palvelutarvearviot vuosiksi 2020-2030 ja tehty tilakohtaiset kapasiteettiselvitykset, 
joiden perusteella JYK-hanke voidaan toteuttaa suunniteltua pienempänä hankkeena. 
Taloudellisten tarkastelujen jälkeen on päädytty esittämään ratkaisua, jossa JYK-hanke 
toteutetaan hyödyntäen olemassa olevia tilamoduuleja ja täydentämällä 
kokonaisuutta uudisrakennuksella sekä Kansakoulunkadun 
peruskorjaushankkeella. Hanke ehdotetaan toteutettavaksi vaiheistettuna, jolloin se 
vastaa juuri siihen tarpeeseen, mikä palvelualueella on. 

Kaupunginhallituksen edellisen käsittelyn jälkeen 
JYK Urheilukadun kiinteistössä on todettu keittiön ja ruokalan osalta sisäilmatilanne ja 
työskentely näissä tiloissa on lopetettu. Keittiön sisäilmatilanteen vuoksi on 
käynnistetty hankinta väliaikaisesta keittiö- ja ruokalayksiköstä, joka toimii kohteessa 
Uuden JYKin valmistumiseen saakka.  

Hankkeen vaiheistus, aikataulu ja linjaukset  

1. vaihe 18,6 milj. € 

Vaiheessa 1 tontille rakennetaan uudisosa, joka kattaa mm. teknisen työn, 
ruokalan, jakelukeittiön, liikuntasalin, sekä aineluokkia. Urheilukadun 
moduulikoulu jää JYKin käyttöön. Vaiheen 1 on määrä valmistua 1/2023. Tämän 
vaiheen oppilaskapasiteetti on 800 oppilasta (uudisosa + 
moduuli) + Juholan yksikkö 100 oppilasta. 

2. vaihe 15,3 milj. € 

Vaiheessa 2 peruskorjataan Kansakoulunkatu 1. Kouluun on ajateltu sijoittuvan 
alakoulun oppisoluja sekä aineluokkia. Peruskorjauksen tulisi olla valmis 1/2026, 
minkä jälkeen kampuksen kapasiteetti on 1100 oppilasta. Vaiheen 2 valmistuttua 
Juholan yksikön loputkin toiminnat siirtyvät Uuden JYKin tilohin ja Juholan 
kiinteistö vapautuu kiinteistökehittämiselle.  

KUM, opisto: Opistoille ei rakenneta kampukselle omia tiloja, vaan opistot toimivat 
kaupungin muissa tiloissa. Seutulantie 8 kiinteistö säilyy toistaiseksi Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston päätoimipisteenä. 

Liikuntahalli: Liikuntasalin koko tulee tässä toteutusratkaisussa olemaan n. 710 
m2. Liikuntasali on jaettavissa kolmeen lohkoon ja se toteutetaan koulun vaatimusten 
mukaiseen tasoon (ei kiinteää katsomoa). Tämän lisäksi 1. vaiheen 
valmistuessa on koulun käytössä Juholan yksikön liikuntasali n. 210 
m2. Lisäksi 2. vaiheen valmistuessa tulee koulun käyttöön 
perusparannettavan Kansakoulunkatu 1:n liikuntasali n.230 m2 ja Juholan liikuntasali 
poistuu koulun käytöstä.  

Hankelaajuus 

Kaupungin taloustilanteen vuoksi JYKin hankelaajuutta selvitettäessä on huomioitu 
hankkeeseen kiinteästi kytkeytyvät muut kouluhankkeet. Alkuperäisessä 
suunnitelmassa hankelaajuuteen sisältyi Kyrölän oppilaiden sijoittuminen kohteeseen 
ja suurempi liikuntahalli. Kyrölän oppilaiden siirron kannattavuus on haluttu 
varmistaa selvittämällä vaikutukset kaupungin talouteen kahdessa eri vaihtoehdossa.  
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VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu 

Hankelaajuuden selvittämiseksi on tehty kustannusvertailu 
em. vaihtoehdoista. Vertailussa on huomioitu sama palvelukokonaisuus (opetuksen ja 
varhaiskasvatuksen järjestäminen samalle lapsijoukolle) ja kummankin vaihtoehdon 
edellyttämät investoinnit ja vaikutukset käyttötalouteen. Tulosvaikutuksen osalta on 
erikseen tarkastelu vaihtoehdon vaikutusta hyväksytyllä talousohjelmakaudella.  

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  

Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen.  

Laskelmien perusteella vaihtoehto 2 on kokonaisuutena taloudellisesti edullisempi 
sekä investointien että käyttötalouden osalta. Kooste laskelmasta on esitetty listan 
liitteessä. 

Palvelualueiden näkemykset suunniteltuun toteutustapaan 

Perusopetus: Vaihtoehto 1 takaa 
Järvenpään kaakkoiskulmassa perusopetuspalvelut ja harrastamisen 
mahdollisuudet lähipalveluna kuntalaisille. Nykyinen Kyrölän 
moduulikoulu suunniteltiin esi- ja perusopetuksen tarpeisiin ratkaisuna lyhyen 
ajanjakson toteuttamaiselle. Jos perusopetus kaksisarjaisena alakouluna tai luokka-
asteille 1. -5. jatkuu Kyrölässä, pienentää tämä Järvenpään Yhteiskoulun hankkeen 
laajuutta, mutta samalla luo tarpeen liikuntatilojen ja kovien käsityötilojen 
lisäämiselle. Vaihtoehto 2 takaa edelleen pienimmille koululaisille palvelun 
lähipalveluna, mutta ei tuo Kyrölän alueen liikkumisen mahdollisuuksia kuten 
vaihtoehto 1.  



 Järvenpää Pöytäkirja 27/2023 34 ( )101
Kaupunginhallitus 20.11.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

Opetuksen järjestämisen kannalta molemmat vaihtoehdot ovat mahdollisia. Kuitenkin 
täytyy huomioida pienen alkuopetusyksikön haavoittuvuus mm. johtamisen ja 
sijaisten hankinnan haasteiden näkökulmasta.  

Järvenpään kaupunki on kompakti kaupunki, jossa etäisyydet ovat pienet. Kyrölän 
koulun poistuminen palveluverkosta tuo Ristinummen suunnasta tuleville pienimmille 
oppilaille kuljetustarpeen, mikä näkyy kuljetuskustannuksissa vuosittain. Kyrölän 
koulun ja Järvenpään Yhteiskoulun laajuudesta ei ole tässä vaiheessa tehty huoltajien 
ja henkilöstön näkökulmasta kuulemista. Ennakkovaikutusten arviointi lapsi 
ja huoltajanäkökulmasta on vähäinen ja ennakkovaikutuksen arviointi 
perustuu lähinnä talousnäkökulmaan. Päätös sekä Järvenpään Yhteiskoulun että 
Kyrölän koulun laajuudesta, tulee kuitenkin saada pikaisesti, jotta 
muutokset toiminnasta voitaisiin toteuttaa elokuusta 2023 alkaen. 

Varhaiskasvatus: Varhaiskasvatuksen näkökulmasta vaihtoehto 2 mahdollistaa 
palveluverkon tehostamisen, kun Kyrölän moduulikoulu voidaan ottaa 
varhaiskasvatuksen käyttöön. Kyrölän päiväkodin kuntokartoituksen pohjalta on 
selvää, että päiväkoti tulee vaatimaan korvaavat tilat lähivuosina ja Kyrölän 
moduulikoulu on kustannustehokas ja palveluverkon kannalta perusteltu vaihtoehto. 
Kyrölän moduulikouluun siirtyminen mahdollistaisi Kyrölän päiväkodista luopumisen 
lisäksi pk Pikkuvanhasta luopumisen. 

Mikäli hanke toteutetaan vaihtoehdon 1 mukaisesti, tarvitaan Kyrölän päiväkodille 
erilliset korvaavat tilat. 

Näissä tarkasteluissa kummassakaan vaihtoehdossa JYK:in yhteyteen ei ole tulossa 
päiväkotia toisin kuin alkuperäisissä suunnitelmissa. Tämä edellyttää myöhemmin 
erillistä hanketta, joka korvaa Keskustan päiväkodin ja mahdollisesti myös Kinnarin 
päiväkodin. 

Hyvinvoinnin palvelualue: Kaupungin omistuksessa on 20 liikuntasalia, joista 17 on 
koulujen yhteydessä. Saleista pääosa (11) on pieniä eli alle 300 m2 ja suuria, yli 400 
m2 saleja on viisi. Kaupungin kasvaessa salikapasiteetti on todettu liian 
vähäiseksi. Käytöstä on jo poistunut 4 salia ja JYK Urheilukadun myötä käytöstä jää 
pois 2 salia ja ehdotetun JYKin toisen vaiheen myötä Juholan sali jää pois käytöstä.   

JYK:in uudisrakennuksen yhteyteen rakennettava 710 m2 sali korvaa 
nykyiset Urheilukadun salit ja siitä tulisi lukion ja liikuntahallin kokoinen suuri sali. 
Ratkaisu ei kuitenkaan lisää kokonaiskapasiteettia. Sali ei vastaa palloilulajien 
kansallisen tason lajivaatimuksiin korkeuden tai katsomo-olosuhteiden osalta. 
Yksityinen HI5 -hallihanke vastaa tähän tarpeeseen osittain. Kyrölän koulun 
liikuntahallista luopuminen heikentää sekä alueen liikuntaolosuhteita, että Opiston
/liikuntapalveluiden ohjattujen liikuntaryhmien ja budolajien harrastusolosuhteita. 

Liikuntasalien kokonaiskapasiteetti ja salien olosuhdeprofiilit tulee tarkastella 
lähemmin Hyvinvoinnin palvelualueen palveluverkkosuunnitelmassa. 

Maankäyttö  

Maankäytön näkökulmasta molemmat vaihtoehdot ovat mahdollisia. Vaihtoehdot on 
mahdollista toteuttaa, vaikkakin voimassa olevia asemakaavoja voidaan joutua 
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muuttamaan hankkeen edetessä. Tämän ei uskota viivästyttävän hanketta, sillä 
rakentaminen voidaan aloittaa kummassakin vaihtoehdossa väliaikaisten lupien turvin.

VE1 rajoittaa maankäytön mahdollisuuksia asuntotuotanto- ja 
maanmyyntitavoitteiden näkökulmasta Kyrölän koulun viereisellä (tontin 186-4-439-3) 
alueella. Alueen toteutusta yleiskaavaratkaisuun perustuen on valmisteltu siitä 
näkökulmasta, että liikuntahallikokonaisuus olisi väliaikainen ja väistyisi myöhemmin 
asuntorakentamisen alta. Mahdollinen Juholan koulun tontin vapautuminen vuonna 
2026 vapauttaisi em. tontin kaavakehitykseen ja/tai kiinteistöjalostukseen. 

Kaupunginhallitukselle esitetään, että JYK hanketta ei toteuteta aikaisemmin esitetyssä 
laajuudessa (n. 50Me). Uuden suunnitelman mukaan JYKiin tulee varhaiskasvatusta 
vain kahden esikouluryhmän verran. Järvenpään Opiston ja Keskisen Uudenmaan 
Musiikkiopiston tiloja ei toteuteta kampukselle, vaan ne toimisivat kaupungin muissa 
tiloissa ja liikuntasali toteutetaan koulun tarpeisiin n. 710 m² suuruisena.

Hanke esitetään toteutettavan nykyisiin moduleihin tukeutuen jaettuna kahteen 
vaihteeseen. Ensimmäisessä vaiheen osalta esitetään edettävän vaihtoehdo 2 
mukaisesti, jolloin JYKiin toteutetaan laajennus, joka mahdollistaa Kyrölän koulun 3-6 -
luokkien oppilaiden siirtymisen JYKiin.    

KR

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää, että ehdotettu muutos JYK-hankkeen laajuuteen ja 
etenemismalliin voidaan hyväksyä ja hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2:n 
mukaisesti. 

Käsittely

Tämä asia käsiteltiin § 249 jälkeen.

Projektipäällikkö Jani Kervinen Mestaritoiminta Oy:stä ja talousjohtaja Kirsi Rinne 
selostivat asiaa.

Tiia Lintula poistui tämän asian käsittelyn aikana kello 17.08.

Keskustelun kuluessa esittelijä muutti päätösehdotustaan kuulumaan seuraavasti:

"Kaupunginhallitus päättää, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua 
pienempänä ja vaiheistaen. Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta pyydetään 
hyvinvointilautakunnalta ja opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 
väliltä. Lautakuntien tulee antaa arvionsa 19.8. mennessä."

Päätös
Hyväksyttiin muutetun päätösehdotuksen mukaisesti.

 

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 18.08.2020, § 20
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Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Liitteet
1 Oheismateriaali / JYK Evaus Kyrölän koulu ja liikuntatilat

Kaupunginhallitus on 17.6.2020 kokouksessaan käsitellyt JYKin hankemuutosta ja 
päättäynyt, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua pienempänä ja vaiheistaen. 
Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta on päätetty pyytää hyvinvointilautakunnalta 
sekä opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 väliltä. Lautakuntia on 
pyydetty antamaan arvionsa 19.8. mennessä.

Vaihtoehtojen keskeiset erot:

VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu:

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  

Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen. 

Ehdotus
Esittelijä: Mikko Mäkelä, vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää:
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1.  

2.  

1. Merkitä tiedoksi ennakkovaikutusten arvioinnin ja vertailun vaihtoehtojen 1 ja 2 
välillä.

2. Esittäää lausuntonaan, että:

muutos JYK-hankkeen laajuuteen ja etenemismalliin voidaan hyväksyä ja 
hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2:n mukaisesti siten, 
että JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten 
ja Kyrölän koulun tiloissa jatkaa tämän jälkeen alkuopetus (vuosiluokat 1. ja 2.) 
sekä varhaiskasvatus.
koulun kokonaiskapasiteetista johtuen liikuntasali tulee toteuttaa nelilohkoisena, 
jolloin sen tulee olla suurempi kuin nyt esitetty 710 m2.

Käsittely

Vt. palvelualuejohtaja Mikko Mäkelä selosti hanketta.

Muutosehdotus 1:

Puheenjohtaja Satu Tuominen teki Emmi Mäkisen, Riikka Juuman, Tiia Östbergin, Heli 
Anttilan ja Peter Hagmanin kannattamana seuraavan muutosehdotuksen: Lautakunta 
merkitsee ehdotuksen tiedoksi ja lausuu, että ensi viikolla toteutettavat 
asukaskuulemiset tulee viedä loppuun ennen päätöksentekoa. Samalla tulee sitoa 
päätös nyt käynnissä olevaan kouluverkkoselvitykseen.

Muutosehdotus 2:

Jenni Marttinen teki Riikka Juuman kannattamana keskustelun kuluessa seuraavan 
muutosehdotuksen:

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää:

Merkitä tiedoksi ennakkovaikutusten arvioinnin ja vertailun vaihtoehtojen 1 ja 2 
välillä
Esittää lausuntonaan, että muutos JYK-hankkeen laajuuteen ja etenemismalliin 
voidaan hyväksyä ja hankesuunnittelu aloittaa VE1:n mukaan.

Esitteljän täydennetty päätösehdotus:

Käsittelyn kuluessa esittelijä täydensi päätösehdotustaan. Täydennetty päätösehdotus 
kuului seuraavasti: "kohta 3: Lautakunta edellyttää, että asukaskyselyjen palaute 
otetaan huomioon asian jatkokäsittelyjen yhteydessä."

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty kannatettu muutosehdotus, minkä vuoksi oli 
äänestettävä. Hyväksyttiin puheenjohtajan ehdotuksesta äänestystavaksi sähköinen 
äänestys ja äänestysjärjestykseksi seuraava

Äänestys 1:

JAA: Tuomisen muutosehdotus
EI: Marttisen muutosehdotus

Äänestys 2:

JAA: esittelijän muutettu päätösehdotus
EI: Tuomisen muutosehdotus
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Kokoustauko 19.20 - 19.30.

 

Äänestykset
JAA: Tuomisen muutosehdotus EI: Marttisen muutosehdotus

Jaa
Suvi Pohjonen
Peter Hagman
Satu Tuominen
Emmi Mäkinen
Pasi Boehm
Johanna Santanen
Ville Mustonen
Ari Alapartanen
Tiia Östberg
Heli Anttila
Arto Luukkanen
Topi Rantala
Ei
Jenni Marttinen
Riikka Juuma

Jaa: esittelijän muutettu päätösehdotus EI: Tuomisen muutosehdotus

Jaa
Jenni Marttinen
Ei
Emmi Mäkinen
Riikka Juuma
Peter Hagman
Satu Tuominen
Johanna Santanen
Pasi Boehm
Heli Anttila
Ville Mustonen
Ari Alapartanen
Tiia Östberg
Suvi Pohjonen
Arto Luukkanen
Topi Rantala

Päätös
Hyväksyttiin äänestysten jälkeen äänin JAA 1 ääntä EI 13 ääntä 0 TYHJÄÄ ääntä 
puheenjohtajan muutosehdotuksen mukaisesti: "Lautakunta merkitsee ehdotuksen 
tiedoksi ja lausuu, että ensi viikolla toteutettavat asukaskuulemiset tulee viedä 
loppuun ennen päätöksentekoa. Samalla tulee sitoa päätös nyt käynnissä olevaan 
kouluverkkoselvitykseen".
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Hyvinvointilautakunta, 19.08.2020, § 20

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Liitteet
1 Oheismateriaali / JYK Evaus Kyrölän koulu ja liikuntatilat

Kaupunginhallitus on 17.6.2020 kokouksessaan käsitellyt JYKin hankemuutosta ja 
päättäynyt, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua pienempänä ja vaiheistaen. 
Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta on päätetty pyytää hyvinvointilautakunnalta 
sekä opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 väliltä. Lautakuntia on 
pyydetty antamaan arvionsa 19.8. mennessä.

Vaihtoehtojen keskeiset erot:

VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu:

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  

Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen. Laskelmien perusteella vaihtoehto 2 on 
kokonaisuutena taloudellisesti edullisempi sekä investointien että käyttötalouden 
osalta. Kooste laskelmasta on esitetty listan liitteessä. 
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1.  

2.  
3.  

Keskeiset vaikutukset hyvinvointipalveluihin VE1 ja VE2 välillä:

VE1 sisältää Kyrölän liikuntasalin, joka korvaisi jo puretun vanhan Kyrölän koulun 
salin ja osaltaan Oinaskadun koulun salin. Toteutuessaan VE2 vähentäisi 
kaupungin liikuntasalien kokonaiskapasiteettia nykytilanteeseen verrattuna. 
Tarkasteltaessa vain JYKin kampusaluetta, liikuntakapasiteetissä ei ole eroa 
vaihtoehtojen välillä. Alueen kapasiteetti on hankkeen alkaessa ja päättyessä 
yhteensä 4 salilohkoa.
JYKin liikuntasalin toteuttaminen 710 m2 laajuisena molemmissa vaihtoehdoissa 
ei palvele urheiluseurojen lajitarpeita, koska noin 236 m2 lohkoissa pelikenttien 
ympärille ei mahdu riittäviä reuna-alueita.
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle ei rakenneta 
omia tiloja kummassakaan vaihtoehdossa, vaan opistot toimivat 
perusopetuksen ja kaupungin muissa tiloissa. Järvenpään Opiston hallinnon on 
tarkoitus sijoittua Perhelän kortteliin kun Kansakoulunkadun kiinteistön 
remontti alkaa. Seutulantie 8 kiinteistö säilyy toistaiseksi Keskisen Uudenmaan 
Musiikkiopiston  päätoimipisteenä. 

Laajempi vaikutusten ennakoarvio on liitteenä.

 

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, Tilakehitysjohtaja

Hyvinvointilautakunta päättää esittäää lausuntonaan, että hanke toteutetaan 
kaksivaiheisena VE2 laajuuden mukaan, ja lisäksi

Kyrölän koulun liikuntasalin korvaava salikapasiteetti tulee sisällyttää vuosien 
2021 - 2030 investointiohjelmaan
JYKin liikuntasali toteutetaan 900 m2 suuruisena ilman katsomorakenteita
Järvenpään Opistolle ja  Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa

Käsittely

Käsiteltiin asia § 19 käsittelyn jälkeen.

Vt. palvelualuejohtaja Jari Lausvaara ja projektipäällikkö Teemu Jaakkola 
Mestaritoiminnalta esittelivät asiaa.

Ville Mustonen ja Saga Santonen saapuivat klo 17.43.

Jonna Ylimyllymaa saapui klo 17.46.

Anne Kujasalo ja Rita Kostama saapuivat klo 17.52.

Saga Santonen poistui klo 18.39.

Pia Valonen ja Teemu Jaakkola poistuivat klo 19.32.

Lassi Markkanen teki Satu Haaparannan, Pepe Makkosen, Peter Osipowin ja Anne 
Kujasalon kannattamana muutosehdotuksen, joka kuului seuraavasti: 



 Järvenpää Pöytäkirja 27/2023 41 ( )101
Kaupunginhallitus 20.11.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä
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2.  

3.  

1.  

2.  

3.  

"Hyvinvointilautakunta päättää esittäää lausuntonaan, että hanke toteutetaan VE1 
laajuuden mukaan."

Satu Haaparanta ehdotti Anne Kujasalon kannattamana, että VE1 lisätään maininta: ”
Ensi viikolla pidettävät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen tehtäviä 
päätöksiä ja sitoa päätöksenteko myös kouluverkkoselvitykseen.”

Käydyn keskustelun perusteella puheenjohtaja tiedusteli kokoukselta, voidaanko 
päätökseksi yksimielisesti hyväksyä seuraava kirjaus:

"Hyvinvointilautakunta päättää esittää lausuntonaan, että lautakunta kannattaa 
yksimielisesti hankkeen toteuttamista VE1 laajuuden mukaan siten, että

JYK:n yhteyteen rakennetaan riittävän iso liikuntahalli, joka vastaa seurojen 
tarpeisiin (vähintään 1 000m2, sisältäen katsomon).
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa.
ensi viikolla käynnistyvät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen 
tehtäviä päätöksiä."

Tämä sopi lautakunnalle. Edellä mainitusta johtuen tehdyt muutosehdotukset 
raukesivat.

Päätös
Hyvinvointilautakunta päätti yksimielisesti esittää lausuntonaan seuraavaa:

"Hyvinvointilautakunta päättää esittää lausuntonaan, että lautakunta kannattaa 
yksimielisesti hankkeen toteuttamista VE1 laajuuden mukaan siten, että

JYK:n yhteyteen rakennetaan riittävän iso liikuntahalli, joka vastaa seurojen 
tarpeisiin (vähintään 1 000m2, sisältäen katsomon).
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa.
ensi viikolla käynnistyvät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen 
tehtäviä päätöksiä."

Kaupunginhallitus, 24.08.2020, § 276

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 17.6.2020 § 241 toteuttaa JYK hankkeen 
aiemmin suunniteltua pienempänä ja vaiheistaen. Ennen lopullista ratkaisua JYKin 
laajuudesta ja Kyrölän koulun tulevasta käytöstä ja liikuntahallista kaupunginhallitus 
päätti pyytää liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta hyvinvointilautakunnalta ja 
opetus- ja kasvatuslautakunnalta 19.8. mennessä vaikutusarvion 
toteutusvaihtoehtojen VE1 ja VE2 väliltä.
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Lautakunnat ovat käsitelleet asiaa kokouksessaan HYVO 19.8.2020 ja OPKA 
18.8.2020. Lausunnot ilmenevät historiasta.

Hankemuutoksen mukainen talousarviomuutos tuodaan hankesuunnitelman 
valmistuttua hallitukseen ja valtuuston käsittelyyn myöhemmin syksyllä.  

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden VE2:n mukaisesti
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2 mukaisesti
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.

 

Käsittely

Tämä asia käsiteltiin asian § 273 jälkeen.

Projektipäällikkö Teemu Jaakkola Mestaritoiminta Oy:stä, talousjohtaja Kirsi Rinne ja 
kaupunkikehitysjohtaja Olli Keto-Tokoi selostivat hanketta, sen aikataulutusta ja 
vaikutuksia.

 

Tauko 19.48 - 19.56.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti siirtää asian käsittelyn ylimääräiseen kokoukseen perjantaina 
28.8.2020 klo 7.30.

Kaupunginhallitus, 28.08.2020, § 285

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 JYK hankemuutoksen esittely KH 28.8.2020

Kaupunginhallitus 24.8.2020 § 276

Kaupunginhallitus päätti siirtää asian käsittelyn ylimääräiseen kokoukseen perjantaina 
28.8.2020.
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Asian valmistelua on kokouksen 24.8.2020 jatkettu lisäämällä siihen täydennetty liite 
JYK hankemuutoksen esittely KH 28.8.2020 sekä oheismateriaaliksi yleisötilaisuuksien 
koosteet.

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden VE2:n mukaisesti
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2 mukaisesti
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.

 

Käsittely:

Helinä Perttu teki Ulla-Mari Karhun ja Tomi Passin kannattamana seuraavan 
muutosehdotuksen:

Esitän Jyk-pykälän uudelleen valmistelua siten, että asia käsitellään maanantaina 
31.8.2020 ja siten, että Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi  
pykäläksi, jonka hallitus lähettää valtuustoon saakka. 

Varsinaisen Jyk-pykälän esittelytekstiin perusteluiksi ja liitteeksi tulee 
kaupunginhallituksella olla käytettävissä

nykyinen palveluverkkosuunnitelma,
oheismateriaaliksi asukasilloissa esitelty luonnosvaiheen uusi 
palveluverkkosuunnitelma,
väestöennuste,
tilamitoituksen periaatteet ja tilojen käytön periaatteet, neliöt/oppilas,
hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista katsomolla tai ilman
Järvenpään liikuntasalikapasitetti-laskelma
kuntalaispalaute asukasilloista ja kyselyistä.

 

Pekka Heikkilä teki Mikko Taavitsaisen kannattamana seuraavan muutosehdotuksen:

Esitän  Jyk-pykälän uudelleen valmistelua, niin että Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän  
liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi. 

Varsinaisen Jyk-pykälän esittelytekstiin perusteluiksi ja liitteeksi tulee 
kaupunginhallituksella olla käytettävissä

nykyinen palveluverkkosuunnitelma,
oheismateriaaliksi luonnosvaiheen uusi palveluverkkosuunnitelma,
väestöennuste,
tilamitoituksen periaatteet ja tilojen käytön periaatteet, neliöt/oppilas,
hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista katsomolla tai ilman
Järvenpään liikuntasalikapasitetti-laskelma
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kuntalaispalaute asukasilloista ja kyselyistä
 

Pekka Heikkilä peruutti muutosehdotuksensa, jonka käsittely näin ollen raukesi.

 

Puheenjohtaja tiedusteli, voiko kaupunginhallitus yksimielisesti hyväksyä 
puheenjohtajan muutosehdotuksen.

 

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti, että Jyk-pykälä palautetaan uudelleen 
valmisteluun siten, että asia käsitellään maanantaina 31.8.2020 ja siten, että Jyk-
pykälästä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi, jonka hallitus  
lähettää valtuustoon saakka. 

Varsinaisen Jyk-pykälän esittelytekstiin perusteluiksi ja liitteeksi tulee 
kaupunginhallituksella olla käytettävissä:

nykyinen palveluverkkosuunnitelma,
oheismateriaaliksi asukasilloissa esitelty luonnosvaiheen uusi 
palveluverkkosuunnitelma,
väestöennuste,
tilamitoituksen periaatteet ja tilojen käytön periaatteet, neliöt/oppilas,
hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista katsomolla tai ilman
Järvenpään liikuntasalikapasitetti-laskelma
kuntalaispalaute asukasilloista ja kyselyistä.

Kaupunginhallitus, 31.08.2020, § 298

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Mäkelä
mikko.makela@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Liitteet
1 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu tilatehokkuus
2 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu liikuntatilat
3 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu palveluverkko
4 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu budjetti, päätöksenteko ja aikataulu, 
päivitetty

Kaupunginhallitus, jatkokokous 28.8.2020 § 285, päätti palauttaa JYK-pykälän 
valmisteluun siten, että siitä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi asiakseen.  
Valmistelua on täydennetty kaupunginhallituksen toiveiden mukaisesti ja pykälän 
liitteenä on esitetty

nykyinen voimassa oleva palveluverkkosuunnitelma (kaupunginvaltuusto 
10.12.2018 § 103)



 Järvenpää Pöytäkirja 27/2023 45 ( )101
Kaupunginhallitus 20.11.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

1.  
2.  
3.  

4.  

uuden luonnosvaiheessa olevan palveluverkkosuunnitelman esittelymateriaali 
ml. päivitetyt väestöennusteet ja palvelutarvearviot
tilamitoitustiedot
liikuntasalikapasitetti-laskelma sekä hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista.

Kaupunginhallitus hyväksyi 17.6.2020 § 241 JYKin hankkeen koon pienentämisen ja 
hankkeen toteuttamisen kahdessa vaiheessa. Toiseen vaiheeseen siirtyi 
toteutettavaksi Kansakoulunkadun koulun perusparannus. 

Kaupunginhallitukselle esitetään hankkeen toteuttamista VE2 mukaisesti, jolloin 
Kyrölän kouluun jää alkuopetus ja muutoin yksikkö muutetaan 
varhaiskasvatusyksiköksi, mikä mahdollistaa lähivuosina perusparannusta vaativasta 
Kyrölän päiväkodista luopumisen. Ratkaisu on voimassa olevan 
palveluverkkosuunnitelman (KV 10.12.2018 § 103) mukainen.

MM

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden VE2:n mukaisesti
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2 mukaisesti
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.
Kyrölän liikuntahallikysymys tuodaan päätöksentekoon erikseen.

 

Käsittely

Vt palvelualuejohtajat Mikko Mäkelä ja Jari Lausvaara, projektipäällikkö Teemu 
Jaakkola, opetusjohtaja Arja Korhonen ja talousjohtaja Kirsi Rinne selostivat hanketta.

Kokoustauko 18.59 - 19.10.

Puheenjohtaja Helinä Perttu ehdotti Tomi Passin ja Ulla-Mari Karhun kannattamana 
pykälän lähettämistä uudelleen valmisteluun siltä osin, että JYKin liikuntasalien 
tilamitoitus- ja laatutasovaatimukset tarkennetaan suhteessa euromääriin.

Kaupunginhallitus hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen kaupunginhallituksen 
yksimieliseksi päätökseksi.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteluun siltä 
osin, että JYK:n liikuntasalien liikuntasalien tilamitoitus- ja laatutasovaatimukset 
tarkennetaan suhteessa euromääriin.

 

Kaupunginhallitus, 07.09.2020, § 302
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Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Mäkelä
mikko.makela@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Liitteet
1 KH 7.9.2020 JYK hankemuutos - liikuntatilat
2 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu liikuntatilat
3 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu tilatehokkuus
4 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu palveluverkko
5 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu budjetti, päätöksenteko ja aikataulu, 
päivitetty

Valmistelijat: Jari Lausvaara, Mikko Mäkelä

Kaupunginhallitus 31.8.2020 § 298 päätti palauttaa asian valmisteluun siltä osin, että 
JYKin liikuntasalien tilamitoitus- ja laatutasovaatimukset tarkennetaan suhteessa 
euromääriin.

Kaupunginhallitukselle esitetään hankkeen toteuttamista VE2 mukaisesti, jolloin 
Kyrölän kouluun jää alkuopetus ja muutoin yksikkö muutetaan 
varhaiskasvatusyksiköksi, mikä mahdollistaa lähivuosina perusparannusta vaativasta 
Kyrölän päiväkodista luopumisen. JYKin valmistumisen jälkeen Kyrölän koulun 
vuosiluokat 3-5 siirtyvät JYKiin. Ratkaisu on voimassa olevan 
palveluverkkosuunnitelman (KV 10.12.2018 § 103) mukainen.

JYKin yhteyteen rakennettavan liikuntasalin laajuudeksi esitetään 1000 m2 laajuutta 
laatutason 3a mukaisesti. Esitetty vaihtoehto on liikunta- ja urheiluseurojen tarpeiden 
kannalta perusteltu ja se mahdollistaa useimpien palloilulajien harrastamisen. Lisäksi 
laatutasoon kuuluvat pukuhuonetilat ja katsomo mahdollistavat pienimuotoisten 
turnausten ja ottelutapahtumien järjestämisen. Myös koulun käytön kannalta esitetty 
salilaajuus ja laatutaso ovat riittävät, mikäli Kansakoulunkadun rakennuksen sali on 
myös käytössä. Muut toteuttamisvaihtoehdot ja vertailu vaihtoehtojen välillä on 
esitetty liitteessä.

Esitetyn vaihtoehdon investointikustannukset ovat euroa 7 320 000 euroa ja 
käyttökustannukset  387 000 euroa vuodessa.

Kyrölän liikuntahalliin varatut määrärahat on tarkoituksenmukaista käyttää JYKin 
liikuntasalin toteuttamiseksi aiemmin suunniteltua laajempana edellä kuvatun 
vaihtoehdon mukaisesti.

MM

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden siten, että Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille 
varataan tilat JYKistä (VE2)
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JYKin liikuntasali toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa kohdissa 1 - 2 todetulla hankelaajuudella
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että Kyrölän liikuntasali 
poistetaan investointiohjelmasta.

 

 

Kokouskäsittely
Keskustelun kuluessa Helinä Perttu teki Mimmi Launialan, Tomi Passin, Ulla-Mari 
Karhun ja Katja Revon kannattamana seuraavan muutosehdotuksen:

Päätökseen lisätään kohta 5 joka kuuluu seuraavasti: "Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän  
liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi, jonka hallitus lähettää valtuustoon 
saakka." Päätösehdotuksesta poistetaan kohta "Kaupunginhallitus päättää esittää 
kaupunginvaltuustolle, että Kyrölän liikuntasali poistetaan investointiohjelmasta."

Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko muutosehdotus hyväksyä yksimielisesti.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti hyväksyä muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti. Päätös 
kuuluu seuraavasti:

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden siten, että Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille 
varataan tilat JYKistä (VE2)
JYKin liikuntasali toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa kohdissa 1 - 2 todetulla hankelaajuudella
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta
Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi, jonka  
hallitus lähettää valtuustoon saakka.

Hyvinvointilautakunta, 01.10.2020, § 34

Valmistelijat / lisätiedot:
Jari Lausvaara
jari.lausvaara@jarvenpaa.fi
Tilakehitysjohtaja

Liitteet
1 JYK Hankesuunnitelma 22.9.2020 ja liitteet 1-3,5_Hyvo 1.10.2020

Oheismateriaali
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1 Oheismateriaali_JYK HYVO hankesuunnitelmaesittely 1.10.2020

Valmistelijat: Teemu Jaakkola (Mestaritoiminta) ja Jari Lausvaara

JYK -hankkeen muuttunut laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava budjetti on 
hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 
Hyvinvointilautakunta on antanut lausunnon hankkeen vaikutuksista 19.8.2020 § 
20. Kaupunginhallitus on päättänyt 7.9.2020 hyväksyä JYK- hankelaajuuden siten, että 
Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille varataan tilat JYKistä (VE2) ja JYKin liikuntasali 
toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a. Samassa yhteydessä KH 
päätti, että hankesuunnittelu voidaan aloittaa.

Hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että tavoiteaikataulun 
mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman hyväksynnästä 
19.10.2020. Tätä ennen lautakunnilta pyydetään hankesuunnitelmasta lausunto 
palvelualueen tehtävän ja toimivallan puitteissa. Hankesuunnitelman tarkoituksena on 
kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely. 
Nyt käsittelyssä oleva hankesuunnitelma keskittyy koko hankkeen esittelyyn ja 
hankkeen vaiheen I yksityiskohtaiseen kuvaukseen. Vaiheen II osalta laaditaan 
erillinen hankesuunnitelma, joka hyväksytään erikseen.

Hyvinvointilautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat

liikuntatilojen laajuus, lajiolosuhteet ja laatutaso
tilojen ilta- ja viikonloppu käyttö vapaan sivistyksen, taiteen perusopetuksen ja 
seurojen toiminnassa, sekä
hankkeen ja Keskustan liikuntapuiston (Keskuskentän) yhteensovittaminen

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, Tilakehitysjohtaja

Hyvinvointilautakunta päättää hyväksyä osaltaan hankesuunnitelman I vaiheen.

Kokouskäsittely
Projektipäällikkö Teemu Jaakkola Mestaritoiminta Oy:stä selosti hankesuunnitelmaa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 06.10.2020, § 37

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Mäkelä
mikko.makela@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Liitteet
1 JYK Hankesuunnitelma 22.9.2020 ja liitteet 1-3,5 opka 06102020
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Valmistelijat: Teemu Jaakkola (Mestaritoiminta) ja Mikko Mäkelä

YK -hankkeen muuttunut laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava budjetti on 
hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 
Hyvinvointilautakunta on antanut lausunnon hankkeen vaikutuksista 19.8.2020 § 
20. Kaupunginhallitus on päättänyt 7.9.2020 hyväksyä JYK- hankelaajuuden siten, että 
Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille varataan tilat JYKistä (VE2) ja JYKin liikuntasali 
toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a. Samassa yhteydessä KH 
päätti, että hankesuunnittelu voidaan aloittaa.

Hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että tavoiteaikataulun 
mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman hyväksynnästä 
19.10.2020. Tätä ennen lautakunnilta pyydetään hankesuunnitelmasta lausunto 
palvelualueen tehtävän ja toimivallan puitteissa. Hankesuunnitelman tarkoituksena on 
kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely. 
Nyt käsittelyssä oleva hankesuunnitelma keskittyy koko hankkeen esittelyyn ja 
hankkeen vaiheen I yksityiskohtaiseen kuvaukseen. Vaiheen II osalta laaditaan 
erillinen hankesuunnitelma, joka hyväksytään erikseen.

Opetus- ja kasvatuslautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat hankkeen pedagogiset ja palveluverkkoon liittyvät 
lähtökohdat.

Ehdotus
Esittelijä: Mikko Mäkelä, vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää hyväksyä osaltaan hankesuunnitelman I 
vaiheen.

Käsittely

Teemu Jaakkola saapui 17:43

vt. palvelualuejohtaja Mikko Mäkelä, projektipäällikkö (henkilötiedot poistettu) 
(Mestaritoiminta Oy) ja opetusjohtaja Arja Korhonen esittelivät asiaa.

Käsittelyn kuluessa Jenni Marttinen teki Ari Alapartasen ja Emmi Mäkisen 
kannattamana seuraavan toimenpidealoitteen (ent. toivomusponsi): ”Esitän, että 
lautakunta hyväksyy päätösesityksen seuraavilla huomioilla: henkilöstö otetaan 
mukaan niin Jykin uudisrakennuksen kuin Jyk-hankkeen tilaratkaisujen ja 
opetusjärjestelyjen suunnitteluun.”

Ari Alapartanen ehdotti, että toimenpidealoitteeseen lisättäisiin henkilöstön lisäksi 
myös muut käyttäjäryhmät.

Ossi Vähäsarja poistui 18.16

Puheenjohtaja tiedusteli lautakunnalta, voidaanko päätökseen yksimielisesti hyväksyä 
liitettäväksi seuraava toimenpidealoite: ”Henkilöstö ja käyttäjäryhmät otetaan mukaan 
niin Jykin uudisrakennuksen kuin Jyk-hankkeen tilaratkaisujen ja opetusjärjestelyjen 
suunnitteluun.” Lautakunta totesi, että toimenpidealoite voidaan hyväksyä 
yksimielisesti liitettäväksi päätökseen. 
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Venla Lehtosalo poistui 18:32

Kokoustauko 18.37-18.47.

Teemu Jaakkola poistui 18:38.

Akseli Östberg poistui 18:45.

 

Päätös
Hyväksyttiin esittelijän päätösehdotuksen mukaisesti. 

Päätettiin lisäksi yksimielisesti hyväksyä päätöksen seuraava ponsi:

”Henkilöstö ja käyttäjäryhmät otetaan mukaan niin Jykin uudisrakennuksen kuin Jyk-
hankkeen tilaratkaisujen ja opetusjärjestelyjen suunnitteluun.”

 

 

Kaupunginhallitus, 12.10.2020, § 328

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 KH 12.10. / JYK Hankesuunnitelma 22.9.2020, tarkennettu 6.10.2020 v2 ja liitteet 1-
3,5

Valmistelijat: Kirsi Rinne, Mikko Mäkelä, Teemu Jaakkola (Mestaritoiminta)

JYK -hankkeen muuttunut laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava budjetti on 
hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 
Kaupunginhallitus päätti 7.9.2020 hyväksyä JYK- hankelaajuuden siten, että Kyrölän 
vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille varataan tilat JYKistä (VE2) ja JYKin liikuntasali toteutetaan 
1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a. Samassa yhteydessä KH päätti, että 
hankesuunnittelu voidaan aloittaa.

Hankesuunnitelman tarkoituksena on kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja 
tavoitteet, kustannukset sekä menettely. Nyt käsittelyssä oleva hankesuunnitelma 
keskittyy koko hankkeen esittelyyn ja hankkeen vaiheen I yksityiskohtaiseen 
kuvaukseen. Vaiheen II osalta laaditaan erillinen hankesuunnitelma, joka hyväksytään 
erikseen.

Hankkeen ensimmäisen vaiheen kustannusarvio on 22 820 000 €, jossa on huomioitu 
myös vuosina 2019 – 2020 toteutuneet hankevalmistelukustannukset. Toisen vaiheen 
kustannusarvio on 15 300 000 €. Hankkeen kokonaiskustannukset ovat 38 120 000 €.
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1.  

2.  

3.  
4.  
5.  

6.  

Hankkeen ensimmäisen vaiheen suunnittelu käynnistyy marraskuussa 2020 ja 
rakentaminen alkaa aikataulun mukaisesti loppukesästä 2021. Ensimmäinen vaihe 
valmistuu alkuvuodesta 2023.

Toisen vaihen toteuttaminen alkaa talvella 2023 / 2024 ja toiminta voidaan käynnistää 
tammikuussa 2026.

Hanke on kaupunginvaltuuston hyväksymän palveluverkkosuunnitelman (KV 
10.12.2018, § 103) mukainen. Kaupunginhallitus seuraa hankkeen etenemistä 
iltakouluasiana.

MM

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä liitteenä olevan 1. vaiheen hankesuunnitelman ja siihen sisältyvät 
hankkeen lähtökohdat
hyväksyä hankkeen kustannusarvion seuraavasti:

1. Vaihe 22 820 000 € (1. vaiheen kustannuksissa on huomioitu 
vuosien 2019 – 2020 toteutuneet hankevalmistelukustannukset)
2. Vaihe  15 300 000 €
Yhteensä 38 120 000 €

että hankkeen jatkosuunnittelu- ja toteutusvaihe voidaan aloittaa
että hanke toteutetaan projektinjohtomallilla
antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää suunnittelu- 
ja toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa 
koskevat sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa
valtuuttaa talousjohtajan opetuksen ja kasvatuksen palvelualuejohtajaa 
kuultuaan hyväksymään ehdotus- ja yleissuunnitelmien suunnitelmaratkaisut 
kustannuslaskelmineen.

Käsittely

Käsiteltiin pykälä pykälän 335 käsittelyn jälkeen.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 13.12.2022, § 57

Valmistelijat / lisätiedot:
Jan Mikkonen
jan.mikkonen@jarvenpaa.fi
tilasuunnittelun kehittämispäällikkö

Liitteet
1 Liite / JYK Hankesuunnitelma Vaihe2 1.12.2022
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Oheismateriaali
1 JYK 2-vaihe OPKA hankesuunnitelmaesittely 13.12.2022

Valmistelijat:

- Jan Mikkonen, tilasuunnittelun pedagoginen kehittämispäällikkö, jan.
mikkonen@jarvenpaa.fi 
- Teemu Jaakkola, rakennuttajapäällikkö, Mestaritoiminta, teemu.
jaakkola@mestaritoiminta.fi 

Järvenpään Yhteiskoulun (JYK) hankkeen laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava 
budjetti on hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 1. 
vaiheen hankesuunnitelma on käsitelty ja hyväksytty opetus- ja 
kasvatuslautakunnassa, hyvinvointilautakunnassa sekä 
kaupunginhallituksessa lokakuussa 2020. 

JYK hankkeen 1. ja 2.vaihe muodostavat yhdessä toiminnallisen kokonaisuuden, 1.
vaiheen rakentaminen on käynnissä ja koulutoiminnan aloitus tapahtuu kevättalvella 
2023. 2.vaiheen toiminnan aloitustavoite on tammikuu 2026 jolloin JYK 
koulukokonaisuuden vaiheistettu toteutus valmistuu. 

JYK 2.vaiheen hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että 
tavoiteaikataulun mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman 
hyväksynnästä tammikuun 2023 kokouksessa. Tätä ennen lautakunnilta pyydetään 
hankesuunnitelmasta lausunto palvelualueen tehtävän ja toimivallan puitteissa. 
Hankesuunnitelman tarkoituksena on kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja 
tavoitteet, kustannukset sekä menettely. Nyt käsittelyssä oleva 2.vaiheen 
hankesuunnitelma keskittyy 2.vaiheen yksityiskohtaiseen kuvaukseen.  

Opetus- ja kasvatuslautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat hankkeen pedagogiset ja palveluverkkoon liittyvät 
lähtökohdat. 

 

Ehdotus
Esittelijä: Merja Narvo-Akkola, palvelualuejohtaja

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle, että 
kaupunginhallitus hyväksyy Järvenpään Yhteiskoulun 2.vaiheen hankesuunnitelman 
liitteen 1 mukaisesti. 

Kokouskäsittely
Jan Mikkonen selosti asiaa kokouksessa ja Teemu Jaakkola etäyhteyksin.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaan.
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Hyvinvointilautakunta, 14.12.2022, § 54

Valmistelijat / lisätiedot:
Tony Konkola
tony.konkola@jarvenpaa.fi
liikuntapäällikkö

Liitteet
1 Liite / JYK Hankesuunnitelma Vaihe2 1.12.2022

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / JYK 2-vaihe HYVO hankesuunnitelmaesittely 14.12.2022

Valmistelijat:

- Jan Mikkonen, tilasuunnittelun pedagoginen kehittämispäällikkö
- Teemu Jaakkola, rakennuttajapäällikkö, Mestaritoiminta
- Tony Konkola, liikuntapäällikkö

Järvenpään Yhteiskoulun (JYK) hankkeen laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava 
budjetti on hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 1. 
vaiheen hankesuunnitelma on käsitelty ja hyväksytty opetus- ja 
kasvatuslautakunnassa, hyvinvointilautakunnassa sekä kaupunginhallituksessa 
lokakuussa 2020.

JYK hankkeen 1. ja 2.vaihe muodostavat yhdessä toiminnallisen kokonaisuuden, 1.
vaiheen rakentaminen on käynnissä ja koulutoiminnan aloitus tapahtuu kevättalvella 
2023. 2.vaiheen toiminnan aloitustavoite on tammikuu 2026 jolloin JYK 
koulukokonaisuuden vaiheistettu toteutus valmistuu.

JYK 2.vaiheen hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että 
tavoiteaikataulun mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman 
hyväksynnästä joulukuun 2022 tai tammikuun 2023 kokouksessa. Tätä ennen 
lautakunnilta pyydetään hankesuunnitelmasta lausunto palvelualueen tehtävän ja 
toimivallan puitteissa. Hankesuunnitelman tarkoituksena on kuvata hankkeen 
yleispiirteet, tarve ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely. Nyt käsittelyssä oleva 2.
vaiheen hankesuunnitelma keskittyy 2.vaiheen yksityiskohtaiseen kuvaukseen.

Hyvinvointilautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat

-          liikunta- ja näyttämötilat

-          tilojen ilta- ja viikonloppukäyttö vapaan sivistyksen, taiteen perusopetuksen ja 
seurojen toiminnassa, sekä

-          hankkeen ja Keskustan liikuntapuiston (Keskuskentän) yhteensovittaminen

KS

Ehdotus
Esittelijä: Kristiina Soots, palvelualuejohtaja
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Hyvinvointilautakunta päättää hyväksyä osaltaan toiminnallisen kokonaisuuden 
Järvenpään Yhteiskoulun 2. vaiheen hankesuunnitelman liitteen 1 mukaisesti.

 

Käsittely

Mestaritoiminta Oy:n rakennuttajapäällikkö Teemu Jaakkola selosti asiaa 
etäyhteyksin.  

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Kaupunginhallitus, 16.01.2023, § 3

Valmistelijat / lisätiedot:
Jan Mikkonen
jan.mikkonen@jarvenpaa.fi
tilasuunnittelun kehittämispäällikkö

Liitteet
1 Liite / JYK Hankesuunnitelma Vaihe2 1.12.2022

Oheismateriaali
1 Julkinen oheismateriaali JYK 2-vaihe hankesuunnitelma KH 16.1.2023

Valmistelijat:

- Jan Mikkonen, tilasuunnittelun pedagoginen kehittämispäällikkö, jan.
mikkonen@jarvenpaa.fi 
- Teemu Jaakkola, rakennuttajapäällikkö, Mestaritoiminta, teemu.
jaakkola@mestaritoiminta.fi 

 

Opetus- ja kasvatuslautakunta 13.12.2022 § 57

Järvenpään Yhteiskoulun (JYK) hankkeen laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava 
budjetti on hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 1. 
vaiheen hankesuunnitelma on käsitelty ja hyväksytty opetus- ja 
kasvatuslautakunnassa, hyvinvointilautakunnassa sekä kaupunginhallituksessa 
lokakuussa 2020.

Nyt käsittelyssä oleva 2.vaiheen hankesuunnitelma keskittyy 2.vaiheen 
yksityiskohtaiseen kuvaukseen. Tämä 2.vaiheen hankesuunnitelma on käsitelty 
opetus- ja kasvatuslautakunnassa 13.12.2022 sekä hyvinvointilautakunnassa 
14.12.2022. Hankesuunnitelman tarkoituksena on kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve 
ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely.
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1.  

2.  
3.  
4.  

5.  

1.  

2.  

JYK hankkeen 1. ja 2. vaihe muodostavat yhdessä toiminnallisen kokonaisuuden, 1.
vaiheen rakentaminen on käynnissä ja koulutoiminnan aloitus tapahtuu kevättalvella 
2023. 2.vaiheen toiminnan aloitustavoite on tammikuu 2026, jolloin JYK 
koulukokonaisuuden vaiheistettu toteutus valmistuu.

Syksyllä 2022 laadittu JYK 2-vaiheen hankesuunnitelman kustannusarvio on yhteensä 
20 182 000 €. Hankkeen budjetiksi esitetään tätä pienempää summaa 19 600 000 €, 
koska tämänhetkisten ennusteiden mukaan yleinen kustannustason nousu on 
tasaantumassa ja kääntymässä mahdollisesti laskuun vuoden 2023 aikana. JYK 2-
vaiheen rakentaminen alkaa kevättalvella / keväällä 2024 ja Mestaritoiminta arvioi 
yleisen kustannustason laskevan ennen rakentamisen aloitusta.

 

MN-A, KR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

hyväksyä liitteenä olevan hankesuunnitelman ja siihen sisältyvät hankkeen 
lähtökohdat
hyväksyä hankkeen budjetiksi 19 600 000 €
että hankkeen jatkosuunnittelu- ja toteutusvaihe voidaan aloittaa
antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää suunnittelu- 
ja toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa 
koskevat sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa
valtuuttaa talousjohtajan opetuksen ja kasvatuksen palvelualuejohtajaa 
kuultuaan hyväksymään hankkeen yleissuunnitelmavaiheen suunnitteluratkaisut 
kustannuslaskelmineen.

 

Käsittely

 

Rakennuttaja- ja investointijohtaja Teemu Jaakkola selosti asiaa.  

Jorma Piisinen poistui esteellisenä kokouksesta klo 16.46- 17.53. Esteellisyyden 
peruste hallintolain 28 § 1 momentin kohta 5 (yhteisöjäävi).     

Esittelijä täydensi pohjaehdotustaan seuraavasti: "kohta 6: Mestaritoiminta Oy 
raportoi kaupunginhallitukselle hankinnoista ennen niiden hyväksymistä. "

Kokoustauko pykälän käsittelyn jälkeen klo 17.54-18.07 

Päätös
Hyväksyttiin yksimielisesti esittelijän täydennetyn päätösehdotuksen mukaisesti.  

Kaupunginhallitus päätti:  

hyväksyä liitteenä olevan hankesuunnitelman ja siihen sisältyvät hankkeen 
lähtökohdat 
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5.  
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1.  

2.  
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hyväksyä hankkeen budjetiksi 19 600 000 € 
että hankkeen jatkosuunnittelu- ja toteutusvaihe voidaan aloittaa 
antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää suunnittelu- 
ja toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa 
koskevat sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa 
valtuuttaa talousjohtajan opetuksen ja kasvatuksen palvelualuejohtajaa 
kuultuaan hyväksymään hankkeen yleissuunnitelmavaiheen suunnitteluratkaisut 
kustannuslaskelmineen. 
että Mestaritoiminta Oy raportoi kaupunginhallitukselle hankinnoista ennen 
niiden hyväksymistä. 

Kaupunginhallitus, 20.11.2023, § 293

Valmistelija / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Kaupunginvaltuusto päätti investointiohjelmasta päättäessään 13.11.2023 § 72, että 
investointiohjelmasta karsitaan vuosilta 2024 – 2027 yhteensä 40 miljoonaa euroa. 
Tätä koskeva muutos investointiohjelmaan tuodaan päätöksentekoon erikseen. Uusia 
sitoumuksia investointihankkeisiin ei tehdä ennen muutoksen käsittelyä 
kaupunginvaltuustossa.

Kaupunginhallitus on 16.1.2023 § 3 hyväksynyt JYK 2. vaiheen budjetin ja päättänyt, 
että hankkeen jatkosuunnittelu- ja toteutusvaihe voidaan aloittaa. Samassa 
yhteydessä kaupunginhallitus antoi Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella 
sekä päättää suunnittelu- ja toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja 
valvoa asiaa koskevat sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa. 

Hanke on edennyt vaiheeseen, jossa Kansakoulukadun peruskorjauksen suunnitelmat 
ovat valmistumassa ja rakennuslupa on haussa, ja uudisosan suunnitteluvaihe on 
valmistumassa. Toteutusvaiheen kilpailutukset olisi hankeaikataulun mukaisesti 
tarkoitus käynnistää vuoden 2024 alussa. Valtuuston päätös huomioiden hanketta ei 
ole tarkoituksenmukaista edistää suunnitteluvaihetta pidemmälle ennen kuin karsittu 
investointiohjelma on hyväksytty valtuustossa. Toteutusvaiheen hankintojen 
käynnistämisestä on näin ollen syytä toistaiseksi pitäytyä.  

KR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

todeta, että edellä kuvaustekstissä mainitun valtuuston päätöksen 13.11.2023 § 
72 mukaan uusia sitoumuksia investointihankkeisiin ei tehdä ennen 
investointiohjelman muutoksen käsittelyä kaupunginvaltuustossa.
todeta, että hankkeen jatko tuodaan päätettäväksi myöhemmin erikseen.



 Järvenpää Pöytäkirja 27/2023 57 ( )101
Kaupunginhallitus 20.11.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

3.  
4.  

5.  

kumota aiemman päätöksensä 16.1.2023 § 3 päätöskohtien 3, 5 ja 6 osalta.
todeta, että 16.1.2023 § 3 tehdyn päätöksen 4. kohdasta suunnitteluvaiheen 
valtuudet on toimeenpantu, joten toteutusvaiheen hankintoja ei saa edistää. 
pysyttää aiemman päätöksensä 16.1.2023 § 3 voimassa muilta osin.

 

 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Mestaritoiminta Oy, Tilapäällikkö, Opetuksen ja kasvatuksen palvelualuejohtaja, 
pedagoginen tilakehityspäällikkö 
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Henkilöstöasiainjaosto, § 36,01.09.2023
Henkilöstöasiainjaosto, § 50,22.09.2023
Henkilöstöasiainjaosto, § 56,06.10.2023
Henkilöstöasiainjaosto, § 62,10.11.2023
Kaupunginhallitus, § 294, 20.11.2023

§ 294
Kaavoitusjohtajan viran täyttäminen

JARDno-2023-1378

Henkilöstöasiainjaosto, 01.09.2023, § 36

Valmistelijat / lisätiedot:
Henriikka Louhelainen, Henri Nordenswan
henriikka.louhelainen@jarvenpaa.fi, henri.nordenswan@jarvenpaa.fi
Rekrytoinnin erityisasiantuntija, Henkilöstöjohtaja

Liitteet
1 Liite 1 / Kaavoitusjohtaja - rekrytoinnin aikataulu 1.9.2023.
2 Liite 2 / Kaavoitusjohtaja hakukuulutus 1.9.2023

(Henkilötiedot poistettu, Kuntalaki § 140) on irtisanoutunut Järvenpään kaupungin 
kaavoitusjohtajan virasta ja kaupunginhallitus myöntää hänelle eron virasta.

Hallintosäännön 6 luvun 49 §:n mukaan viran julistaa haettavaksi se, jonka tehtävänä 
on valita viranhaltija avoinna olevaan virkaan. Viran, johon kaupunginhallitus valitsee 
viranhaltijan, julistaa kuitenkin haettavaksi kaupunginhallituksen 
henkilöstöasiainjaosto. Kaavoitusjohtaja toimii Kaupunkikehityksen palvelualueen 
asiakkuusjohtajana ja palvelualueiden asiakkuusjohtajat valitsee kaupunginhallitus. 
Näin ollen kaavoitusjohtajan viran rekrytointi käynnistyy henkilöstöasiainjaoston 
päätöksellä. 

Kaavoitusjohtajan viran kelpoisuusehtona on ylempi korkeakoulututkinto.  

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Henkilöstöasiainjaosto päättää

että kaavoitusjohtajan virka julistetaan julkisesti haettavaksi ajalle 4.-18.9.2023 
kello 15.00.
että kaavoitusjohtajan viran kelpoisuusehtona on ylempi korkeakoulututkinto.
hyväksyä liitteenä olevat viran hakukuulutuksen sekä alustavan 
rekrytointiaikataulun.

 

Kokouskäsittely
Esittelijä selosti asiaa.

Päätös
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Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Henkilöstöasiainjaosto, 22.09.2023, § 50

Valmistelijat / lisätiedot:
Henri Nordenswan, Henriikka Louhelainen
henri.nordenswan@jarvenpaa.fi, henriikka.louhelainen@jarvenpaa.fi
Henkilöstöjohtaja, Rekrytoinnin erityisasiantuntija

Henkilöstöasiainjaosto on päättänyt kokouksessaan 1.9.2023 käynnistää 
kaavoitusjohtajan rekrytoinnin. Viran hakuaika oli 4.9.-18.9.2023 klo 15.00. Hakuajan 
päättymiseen  mennessä virkaa haki yhdeksän henkilöä, joista kahdeksan täytti 
kelpoisuusvaatimukset. Henkilöstöasiainjaosto käsittelee hakijoiden ansiovertailua ja 
valitsee haastatteluihin kutsuttavat henkilöt kaupunginjohtajan esittelystä. 
Haastattelut järjestetään 6.10.2023. Päätösehdotus haastatteluihin kutsuttavista 
henkilöistä esitetään kokouksessa. 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Henkilöstöasiainjaosto päättää

haastatteluihin kutsuttavat henkilöt virkaa hakeneista henkilöistä.
haastatella hakijat henkilöstöasiainjaoston kokouksessa 6.10.2023.

 

Käsittely:
Käsittelyn kuluessa esittelijä teki päätösehdotuksen, että hakemusten ja 
kokonaisarvioinnin perusteella haastatteluun kutsutaan liitteen mukaisesti neljä 
hakijaa (aakkosjärjestyksessä).

Henkilöstöasiainjaosto oli esityksen kannalla.

Päätös
Henkilöstöasiainjaosto päätti esittelijän päätösehdotuksen mukaisesti

kutsua haastatteluun liitteen mukaisesti neljä hakijaa.
haastatella hakijat henkilöstöasiainjaoston kokouksessa 6.10.2023.

Henkilöstöasiainjaosto, 06.10.2023, § 56

Valmistelijat / lisätiedot:
Henri Nordenswan
henri.nordenswan@jarvenpaa.fi
Henkilöstöjohtaja
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Henkilöstöasiainjaosto on 22.9. päättänyt, että kaavoitusjohtajan virkaa hakeneista 
haastatteluun kutsutaan neljä hakijaa. Henkilöstöasiainjaosto haastattelee kutsutut 
henkilöt  ja päättää rekrytoinnin valmistelun jatkotoimenpiteistä. 

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Henkilöstöasiainjaosto 

haastattelee kaavoitusjohtajan haastatteluihin valituista hakijoista neljä hakijaa.
päättää rekrytoinnin valmistelun jatkamisesta ja mahdollisesta 
soveltuvuusarvioinnista.
 

Käsittely:

Kokoustauko klo 11.08–11.58.

Henkilöstöasiainjaosto haastatteli hakijoista neljä hakijaa. Käydyn keskustelun 
pohjalta esittelijä teki päätösehdotuksen ja esitti, että hakemusten, haastatteluiden 
sekä kokonaisarvioinnin perusteella soveltuvuusarviointiin lähetetään kolme hakijaa 
(aakkosjärjestyksessä): (Henkilötiedot poistettu, Kuntalaki § 140)

Päätös
Henkilöstöasiainjaosto

suoritti jatkokokoukseen siirretyn neljän hakijan haastattelun.
päätti hakemusten, haastattelujen sekä kokonaisarvioinnin perusteella lähettää 
soveltuvuusarviointiin kolme hakijaa (aakkosjärjestyksessä): (Henkilötiedot 
poistettu, Kuntalaki § 140), (Henkilötiedot poistettu, Kuntalaki § 140) ja 
(Henkilötiedot poistettu, Kuntalaki § 140)

Henkilöstöasiainjaosto, 10.11.2023, § 62

Valmistelijat / lisätiedot:
Henri Nordenswan
henri.nordenswan@jarvenpaa.fi
Henkilöstöjohtaja

Kaavoitusjohtajan virka on ollut haettavana 4.9.-18.9.2023. Määräaikaan mennessä 
virkaan haki yhdeksän henkilöä, joista kahdeksan täytti kelpoisuusvaatimukset. 
Henkilöstöasiainjaosto valitsi kokouksessaan 22.9.2023 §  50 hakijoista haastatteluihin 
neljä henkilöä, jotka haastateltiin 6.10.2023. Hakemusten, haastattelujen sekä 
kokonaisarvioinnin perusteella valittiin soveltuvuusarviointiin lähetettäväksi kolme 
hakijaa. 
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Kaavoitusjohtajan rekrytointi on edennyt henkilöstöasiainjaoston valintaesityksen 
tekemiseen kaupunginhallitukselle kokoukseen 20.11.2023. Henkilöstöasiainjaosto 
kuulee kokouksessaan henkilöarviointien tulokset ja päättää esittää 
kaupunginhallitukselle kaavoitusjohtajaksi valittavan henkilön.

HNo 

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Henkilöstöasiainjaosto päättää esittää kaupunginhallitukselle, että kaupunginhallitus 
päättää

kaavoitusjohtajan virkaan valittavan henkilön.
 viran hoidon aloitus 1.1.2024 tai sopimuksen mukaan.
 että päätös on ehdollinen siihen saakka, kunnes valittava henkilö on esittänyt 
hyväksyttävän lääkärintodistuksen terveydentilastaan.
 kaavoitusjohtajan virkaan valitun koeajaksi kuusi kuukautta. 

 

Lisäksi henkilöstöasiainjaosto päättää, että kaavoitusjohtajan viran tehtäväkohtainen 
palkka on 5813,31 €/kk.  

 

Kokouskäsittely
Konsultti Veronika Solovian/MPS esitteli soveltuvuusarviointien tuloksia etäyhteyksin 
klo 8.01.–8.35

Kaupunginhallituksen jäsenet ja valtuuston puheenjohtajisto osallistuivat kuulemaan 
arvioinnin tuloksia etäyhteyksin klo 8.01.–8.35. He poistuivat kokouksesta tulosten 
esittelyn jälkeen.

Käsittelyn kuluessa esittelijä teki päätösehdotuksen, että virkaan valitaan
(Henkilötiedot poistettu, Kuntalaki § 140). Lisäksi tehdään muutokset 
päätösehdotukseen siten, että kohta 3 poistetaan ja kohtaan 4 tehdään koeaikaan 
liittyvät täydennykset. 

Päätös
Henkilöstöasiainjaosto päättää esittää kaupunginhallitukselle, että kaupunginhallitus 
päättää

kaavoitusjohtajan virkaan virkaan valitaan (Henkilötiedot poistettu, Kuntalaki § 
140)
 viran hoidon aloitus 1.1.2024 tai sopimuksen mukaan.
kaavoitusjohtajan virkaan valitun viran koeaika on kuusi (6) kuukautta, josta 
vähennetään aika, jona henkilö on hoitanut samaa virkaa.
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Lisäksi henkilöstöasiainjaosto päättää, että kaavoitusjohtajan viran tehtäväkohtainen 
palkka on 5813,31 €/kk.  

Kaupunginhallitus, 20.11.2023, § 294

Valmistelija / lisätiedot:
Henri Nordenswan
henri.nordenswan@jarvenpaa.fi
Henkilöstöjohtaja

Henkilöstöasiainjaosto 11.10.2023 § 62

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

kaavoitusjohtajan virkaan valitaan Hannele Selin.
että viran hoidon aloitus on 1.1.2024 tai sopimuksen mukaan.
että kaavoitusjohtajan virkaan valitun viran koeaika on kuusi (6) kuukautta, josta 
vähennetään aika, jona henkilö on hoitanut samaa virkaa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
HR/Lauran kautta tiedoksianto valittu, hakijat
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Henkilöstöasiainjaosto, § 65,10.11.2023
Kaupunginhallitus, § 295, 20.11.2023

§ 295
Virkojen perustaminen hyvinvoinnin- sekä opetuksen ja kasvatuksen palvelualueille

JARDno-2023-51

Henkilöstöasiainjaosto, 10.11.2023, § 65

Valmistelijat / lisätiedot:
Ulla Kettunen, Jenni Juvonen
ulla.kettunen@jarvenpaa.fi, jenni.juvonen@jarvenpaa.fi
henkilöstösihteeri

Hallintosäännön § 48 mukaan kaupunginhallitus perustaa virat. 

Nyt päätöksentekoon tulevat kotouttamisohjaaja (2) sekä matematiikan ja 
tietotekniikan lehtorin virat esitetään perustettaviksi  Hyvonvoinnin palvelualueelle 
sekä Opetuksen ja kasvatuksen palvelualueelle.

Virkojen perustamiset on kuvattu tarkemmin liitteessä. 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Henkilöstöasiainjaosto päättää esittää kaupunginhallitukselle, että kaupunginhallitus 
päättää perustaa kotouttamisohjaaja (2) sekä matematiikan ja tietotekniikan lehtorin 
virat liitteen mukaisesti. 

Kokouskäsittely
Tämä pykälä käsiteltiin § 61 jälkeen.

Esittelijä ja henkilöstöjohtaja esittelivät asiaa.

Tom Bomanin teki muutosehdotuksen Tuija Kuusiston kannattamana, että 
kotouttamisohjaajan viroista perustetaan vain yksi virka.

Valittiin äänestystavaksi nimenhuutoäänestys ja äänestysjärjestyksenä

JAA Esittelijän esitys
EI Tom Bomanin muutosehdotus

Puheenjohtaja totesi, että äänin JAA 2 (Graeffe, Luuk) EI 3 (Boman, Kuusisto, 
Berg)  päätettiin, että kotouttamisohjaajan viroista perustetaan yksi virka. 

Päätös
Äänestyksen jälkeen hyväksyttiin siten, että henkilöstöasiainjaosto päättää esittää 
kaupunginhallitukselle, että kaupunginhallitus päättää perustaa yhden 
kotouttamisohjaajan sekä yhden matematiikan ja tietotekniikan lehtorin viran liitteen 
mukaisesti. 
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Kaupunginhallitus, 20.11.2023, § 295

Valmistelija / lisätiedot:
Ulla Kettunen
ulla.kettunen@jarvenpaa.fi
henkilöstösihteeri

Liitteet
1 Liite Viran perustaminen / Opetuksen ja kasvatuksen palvelualue sekä 
Hyvinvoinninpalvelualue

Henkilöstöasiainjaosto 11.10.2023 §  65

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää perustaa yhden kotouttamisohjaajan sekä yhden 
matematiikan ja tietotekniikan lehtorin viran liitteen mukaisesti. 

Päätös
Esittelijä veti pykälän pois esittelystä.

Tiedoksi
HR-palvelut, lakipalvelut, kotouttamistyön erityisasiantuntija, opetusjohtaja, 
Koivusaaren koulun rehtori, hyte-johtaja
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Kaupunkikehityslautakunta, § 90,15.12.2022
Kaupunginhallitus, § 23,23.01.2023
Kaupunginhallitus, § 57,06.03.2023
Kaupunginhallitus, § 69,14.03.2023
Kaupunginhallitus, § 126,15.05.2023
Kaupunginhallitus, § 132,22.05.2023
Kaupunginhallitus, § 296, 20.11.2023

§ 296
Järvenpään asunto-ohjelma

JARDno-2022-1564

Kaupunkikehityslautakunta, 15.12.2022, § 90

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja

Liitteet
1 Liite 1 Järvenpään asunto-ohjelma

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / Asunto-ohjelman esittelymateriaali

Johdanto

Asunto muodostaa perustan arjen hyvinvoinnille. Asumisen tarpeet muuttuvat paitsi 
yhteiskunnan kehittyessä myös elämän eri vaiheissa. Pieni yksiö junaseisakkeen 
lähellä voi tyydyttää opiskelijanuorukaisen asumistarpeet, kun taas nelihenkinen 
lapsiperhe voi painottaa enemmän tilatarpeitaan ja koulujen läheisyyttä. Järvenpään 
tavoitteena on mahdollistaa se, että kukin järvenpääläinen löytää kaupungistaan 
omaan elämäntilanteeseensa sopivan asunnon, jota hän voi ylpeänä kutsua 
kodikseen.  

Asunto-ohjelman aikajänne on pitkä, mistä johtuen asuntopoliittisten tavoitteiden 
tulee pohjautua trendinomaisesti eteneviin asumisen ilmiöihin ja vastata asumisen 
pitkäkestoisiin tarpeisiin. Asunto-ohjelmalla säädellään tulevien asuntojen tuotantoa 
eli ns. uudisrakentamista. Kun uudistuotannon määrää verrataan olemassa olevan 
asuntokannan määrään, voidaan havaita se, että ainoastaan pitkäjänteisellä ja 
johdonmukaisella työllä voidaan saada aikaan koko kaupunkia koskevia merkittäviä 
vaikutuksia.   

Julkisella sektori näyttelee asuntomarkkinoilla merkittävää roolia. Valtio ohjaa 
asuntorakentamisen juridista viitekehystä. Valtio päättää myös ns. kohtuuhintaisen 
asuntotuotannon tarjonta- sekä kysyntätuista (esim. asumistuet) ja niiden roolista 
osana sosiaalitukiverkostoa. Kaupungin rooli on huolehtia asuntuotannon 
edellytyksistä, on kyse sitten olemassa olevien asuinalueiden tiivistämishankkeista, 
erityisryhmien tarpeiden täyttämisestä tai kokonaan uusien asuinalueiden 
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toteuttamisesta. Yksityinen sektori, eli käytännössä yritykset, toimivat asuntojen 
rakentajina ja rakennuttajina. 

Yritysten rooli on asuntopolitiikassa merkittävä, sillä yrityksillä on vapaus valita, millä 
asuntomarkkinoilla he operoivat tai operoivatko lainkaan. Yritykset hakeutuvat sinne, 
mistä he saavat suurimman tuoton suhteessa panostuksiinsa ja riskeihinsä. Koska 
kaupungin asuntopoliittisella ohjelmalla ohjataan asuntotuotantoa, on 
asuntotuotantoa ohjatessa pidettävä mielessä, että yksikään talo ei rakennu itsestään. 
Taloudellisen yhtälön on toimittava joka tilanteessa, tai asunnot jäävät rakentumatta, 
ja edelleen, asuntopoliittiset tavoitteet toteutumatta.  

Järvenpääläiset eivät elä arkeaan vain Järvenpäässä, vaan heidän elämänsä kytkeytyy 
koko Helsingin seutuun. Järvenpään kaupunki on kehyskunta, jonka asuntopolitiikkaa 
ei voi suunnitella irrallisena Helsingin seudusta. Helsingin seudun 14 kunnalla onkin 
pitkät perinteet maankäytön, asumisen ja liikenteen suunnitteluyhteistyössä (MAL-
yhteistyö). MAL-yhteistyön lopputuloksena tehtävän MAL-sopimuksen toimenpiteet 
luovat edellytyksiä seudullisesti tarvetta vastaavalle monipuoliselle asuntotuotannolle, 
liikennejärjestelmän ja maankäytön yhteensovittamiselle. Toimenpiteiden 
tarkoituksena on edistää kestävää yhdyskuntarakennetta, mahdollistaa sujuva arki, 
edistää työmarkkinoiden toimivuutta ja elinkeinoelämän elinvoimaisuutta.   

Järvenpään asunto-ohjelma on myös alisteinen kaupungin omalle 
kaupunkistrategialle. Järvenpään kaupunkistrategiassa asumisen kontekstissa 
strategian kärkenä on kestävä ja hallittu kasvu sekä vireä kaupunkielämä. Järvenpää 
haluaa kasvaa ja tarjota sekä ihmisille että yrityksille kasvun paikkoja. 

Osallistaminen asunto-ohjelman valmistelussa

Järvenpään asuntopoliittisen ohjelman valmistelu on käynnistynyt syksyllä 2021 uuden 
valtuuston aloitettua toimikautensa. Nyt käsillä olevan asuntopoliittisen ohjelman 
valmistelu on pohjautunut vuorovaikutteiseen ja osallistavaan prosessiin. Ohjelman 
viitekehys on muodostunut kaupunkistrategiasta sekä asuntopolitiikkaan vaikuttavista 
poliittisista ohjelmista (mm. maapoliittinen ohjelma, elinkeinopoliittinen ohjelma) ja 
päätöksistä (mm. Yleiskaava 2040). 

Asunto-ohjelman valmistelun keskeisiä työkaluja ovat olleet osallistaminen ja 
tiedonkeruu. Valmistelussa on hyödynnetty useita eri tutkimusmenetelmiä ja 
tietolähteitä. Valmistelussa on pyritty selvittämään perusteellisesti relevanttia 
asumiseen liittyvää dataa sekä kuunneltu ja keskusteltu ihmisten ja yritysten kanssa 
siitä, mikä asumisessa ja asunnoissa on tärkeää, ja mihin asioihin kaupungin 
kannattaisi kiinnittää huomiota tulevaisuuden Järvenpäätä rakennettaessa. 

Asunto-ohjelmaa on valmisteltu samanaikaisesti elinkeino-ohjelman kanssa. 
Prosessissa on osallistettu laajasti eri viiteryhmiä, kuten yhdistyksiä, rakennuttajia, 
järvenpääläisiä asukkaita, potentiaalisia tulevia järvenpääläisiä asukkaita sekä 
luottamushenkilöitä ja viranhaltijoita. 

Prosessin tavoitteena on ollut rakentaa uudet asunto- ja elinkeino-ohjelmat 
osallistamalla ja ymmärtämällä viiteryhmiä rikkailla ja luovilla menetelmillä. 
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Prosessissa on kerätty ymmärrystä viiteryhmien arvoista, asenteista, unelmista ja 
odotuksista. Ohjelmassa on pyritty konkreettisiin ohjeisiin tulevaisuuden Järvenpään 
rakentamiseksi.  

Ohjelman tutkimusotteena on ollut . Käytännössä prosessin edetessä  learning by doing
on haluttu oppia ja ymmärtää mm. millaisessa kaupungissa järvenpääläiset haluavat 
asua ja mitkä asumiseen liittyvät asiat ovat järvenpääläisille tärkeitä. Asumisen 
kokonaisuudesta on pyritty ensiksi tunnistamaan keskeiset asiakokonaisuudet ja 
ilmiöt, jotka ovat relevantteja Järvenpään asuntopoliittista ohjelmaa valmisteltaessa. 
Kun järvenpääläisille merkitykselliset asiat on saatu selville, on näihin teemoihin 
pureuduttu syvällisemmin mm. kirjallisuusselvitysten, kyselyiden ja haastatteluiden 
avulla. Kirjallisuusselvityksissä on pyritty hahmottamaan ennen kaikkea tiedeyhteisön 
konsensusnäkemyksiä eri asiakokonaisuuksista, kuten vaikkapa tiiviin 
kaupunkirakenteen vaikutuksista elinkeinoelämään. Kyselyiden ja haastatteluiden 
perusteella on taasen pyritty ymmärtämään paikallisia ihmisiä ja heidän tuntojaan ja 
näkemyksiään paremmin. 

Johtopäätelmiä tehtäessä on järvenpääläisten asumisen visio yhdistetty 
reaalimaailman ilmiöihin, jolloin on voitu tehdä päätelmiä siitä, mihin suuntaan ja 
millaisin instrumentein kaupungin on mahdollista ohjata asuntotuotantoa. 

Työpajat 

Asunto-ohjelmaa valmisteltaessa pidettiin yhdeksän työpajaa, joissa kussakin oli eri 
asuntopolitiikkaa käsittelevä teema. Ensimmäisissä työpajoissa etsittiin vastauksia 
mm. seuraaviin kysymyksiin: miksi ja kenelle asunto-ohjelmaa tehdään, mikä on 
asunto-ohjelman sisältö, mitä asunto-ohjelmassa pitää ainakin käsitellä, keitä asunto-
ohjelman valmisteluun tulee osallistaa, jne. Seuraavissa työpajoissa suunniteltiin 
kyselyjä ja haastatteluita sekä asunto-ohjelman videosisältöä. 

Työpajojen mukaan, asunto-ohjelmassa tulee ilmetä kaupungin asumisen visio – se 
millaista kaupunkia tavoitellaan. Selkeää oli se, että visiona on rakentaa Järvenpäästä 
kaupunkia. Järvenpää ei ole maaseutupitäjä emmekä semmoiseksi tähtää. Työpajojen 
mukaan asunto-ohjelman tulee sisältää ainakin seuraavat asiakokonaisuudet: 

Asuntotuotantotavoite (kasvun volyymin määrittely) 
Asumisen laatukysymykset 
Talotyyppijakauma (kerros-, rivi-, omakotitalo) 
Asuntojen kokojakauma 
Asuntojen hallintamuodot (omistus, vuokra, välimallit ja muut) 
Segregaation ehkäisy 
Mittarit tavoitteiden saavuttamiseksi 

Asunto-ohjelmalta toivottiin konkreettisuutta ja selkeyttä. Asunto-ohjelman toivottiin 
oleva realistinen, tietoon pohjautuva ja toteutettavissa. Asunto-ohjelman toivottiin 
huomioivan taloudelliset realiteetit. Asunto-ohjelman haluttiin antavan suuntaviivoja 
ja vähentävän epävarmuutta. Sen toivottiin nopeuttavan prosesseja ja lisäävän 
ymmärrystä. 

Yrityksiltä toivottiin selvitettävän sitä, mitkä tekijät saavat yrityksen investoimaan 
Järvenpäähän ja mitkä tekijät taasen voivat estää investoimisen (mm. liika sääntely, 
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epärealistiset tavoitteet). Lisäksi yrityksiltä haluttiin selvittää sitä, mitkä asiat ovat 
Järvenpään vahvuuksia asumisen kontekstissa. 

Viimeisissä työpajoissa pureuduttiin siihen, millainen on elinvoimainen kaupunki ja 
miten se näkyy arjen toiminnoissa. Lisäksi työpajoissa käsiteltiin sitä, mitkä voisivat 
olla asunto-ohjelman pääviestit. Työpajojen tuloksena Järvenpäällä asetettiin tiettyjä 
odotuksia kaupunkimaisesta palvelutasosta. Toive oli, että palveluiden (kaupat, koulut, 
päiväkodit, ravintolat) tulee olla helposti saavutettavia. Järvenpään haluttiin ole 
monimuotoinen ja yhteisöllinen. Ennen kaikkea Järvenpään haluttiin oleva elävä 
kaupunki, jossa tapahtuu ja on elämää. Liikkumisen helppous – etenkin kaupungin 
sisällä – korostui työpajoissa. 

Kyselytutkimus 

Asunto-ohjelman yhteydessä toteutettiin kysely, johon vastasi 341 yksityishenkilöä, 
joista järvenpääläisiä oli 235. Kyselyssä kartoitettiin ennen kaikkea ihmisten 
asumisprefenressejä. 

Kenties hieman yllättäen asunnon kunto katsottiin asunnon tärkeimmäksi 
ominaisuudeksi. Lähes yhtä tärkeää oli asuinympäristön turvallisuus. Turvallisuus 
olikin seikka, joka korostui paitsi taustatutkimuksissa, myös työpajoissa, 
haastatteluissa ja nyt puheena olevassa kyselyssä. Asuinympäristön laatua kuvaavista 
seikoista erityisesti asuinympäristön siisteys sekä puistojen ja palveluiden (lähikauppa) 
läheisyys koettiin merkityksellisiksi.  

Kun ihmiset valitsevat asuntoa, oli kyselyn mukaan kaikista vähiten merkityksellistä 
kiinteistöveroprosentti. Se oli lähes jokaiselle vastaajalle merkityksetön. Toisiksi 
vähiten asunnon valintaan vaikutti kunnallisveroprosentti. Verotukselliset seikat 
olivatkin kyselyssä omassa (ei merkityksellistä) kastissaan, kun tiedusteltiin sitä, mitkä 
asiat ovat tärkeitä asuntoa valittaessa. Myöskään asunnon suuri huoneluku tai pinta-
ala ei ollut erityisen merkityksellistä. Vähän painoarvoa saivat myös asunnon tai 
asuinympäristön arkkitehtuuri sekä julkisten palveluiden läheisyys. Tältä osin eroa 
syntyi haastatteluihin nähden siinä, että haastatteluissa koulujen ja päiväkotien 
läheisyys nähtiin tärkeiksi, mutta julkisia palveluita yleisesti taasen ei.  

Alhaiset asumiskustannukset koettiin erittäin tärkeiksi. Yli puolet kyselyyn 
vastanneista sanoi, ettei heillä ole varaa ostaa yli 250.000 euron asuntoa ja vain noin 
10 % vastaajista voisi ostaa asunnon, joka maksaa yli 450.000 euroa. Vain noin 2 % 
kyselyyn vastanneista olisi valmis maksamaan asunnosta Järvenpäässä yli 550.000 
euroa. Kyselystä voi päätellä, että uusi noin 60 neliöinen kerrostalokolmio on siten 
valtaosalle auttamatta liian kallis. Vain noin 10 %:lla potentiaalisista asunnonostajista 
on varaa uuteen rivitaloasuntoon ja edelleen, noin 2 %:lla, on varaa uuteen 
omakotitaloon.  

Haastattelut 

Ohjelman valmistelun yhteydessä tehtiin muutamia kymmeniä syvähaastatteluja. 
Haastatteluihin valikoitiin rakennuttajien edustajia sekä 17 järvenpääläistä. 
Järvenpääläisten yksityishenkilöiden ikäjakauma oli 21-79 vuotta, joukossa oli 
perheellisiä ja yksinasuvia, vuokra-, aso- ja omistusasujia erilaisista lähtökohdista. 
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Rakentajat pitivät Järvenpäätä oikeana kaupunkina. He näkivät Järvenpään kasvavana 
ja kehittyvänä ja kehitysmyönteisenä kaupunkina, jossa on ”draivia”. Järvenpää erottuu 
rakentajien mukaan edukseen pääkaupunkiseudulla mm. palveluiden saatavuuden, 
hyvien liikenneyhteyksien ja lapsiperhemyönteisyyden saralla. Myös sujuva yhteistyö 
virkakunnan kanssa korostui useimmissa haastatteluissa. Erityisesti ripeyttä pidettiin 
Järvenpään kilpailuvalttina muihin kuntiin verrattuna. 

Asumisen trendejä arvioitaessa rakentajien haastatteluissa korostui kolme teemaa, 
hyvien kulkuyhteyksien ja palveluiden lähellä olevat kerrostalot (1), pientalot (2), ja 
perheasunnot (3). Järvenpään keskeisimpänä valttina nähtiin se, että täältä saa 
samalla rahalla enemmän neliöitä kuin Helsingistä, minkä vuoksi eritoten nuorten 
perheiden on mahdollista suunnata katseensa kohti Järvenpäätä. Muuttotilastot 
vahvistavat rakentajien näkemyksiä. Järvenpäähän muuttaa erityisesti nuoria (25-35v) 
lapsiperheitä, ja erityisesti pääkaupunkiseudun suurista kaupungeista. 

Yksityishenkilöt kuvasivat Järvenpäätä isona, pienenä kaupunkina, jossa kaikki on 
lähellä, ja palvelut saatavilla. Järvenpää nähtiin dynaamisena, eteenpäin katsovana ja 
vireänä. Junaseisakkeiden, koulujen ja lähikauppojen läheisyys korostui 
haastatteluissa. Arki nähtiin Järvenpäässä toimivaksi ja helpoksi. Ja vastaavasti kuin 
rakentajienkin mielikuvissa, lapsiperhemyönteisyys korostui myös yksityishenkilöiden 
vastauksissa. Järvenpään identiteetti nähtiin sekä vahvana että heikkona. Myös se, 
onko Järvenpää itsenäisesti toimiva oma kaupunkinsa vai Helsingin lähiö jakoi 
mielipiteitä. Vastaavan ristiriitaisen vastaanoton sai myös runsas rakentaminen – 
toisaalta vireys, kasvu ja dynaamisuus nähtiin positiivisena, mutta niihin liittyvät 
kasvukivut, kuten keskustan autopaikkojen vähentyminen, negatiivisena. 

Asumisen laatu nähtiin useimmiten enemmän ympäristön laatukysymyksenä kuin 
asunnon sisäpuolisten ominaisuuksien kokonaisuutena. Kaikista keskeisimmiksi 
asumisen laatutekijöiksi nousivat palveluiden läheisyys, matkaketjujen toimivuus ja 
ympäristön turvallisuus. Luonnonläheisyyttä ja virkistysmahdollisuuksia pidettiin 
tärkeänä, mutta teemat eivät kuitenkaan toistuneet haastatteluissa.  Sen sijaan 
kukaan haastatelluista ei nähnyt esimerkiksi asunnon kokoa asumisen laatutekijänä. 
Kouluja ja päiväkoteja lukuun ottamatta julkisten palveluiden läheisyys ei myöskään 
korostunut haastatteluissa. Kaikista eniten kehitettävää nähtiin sisäisessä liikenteessä 
ja terveyspalveluissa. Myös asumisen korkea hinta sai osakseen kritiikkiä. 

Yhteenvetona osallistamisprosessista voidaan todeta seuraavat pääviestit. 
Järvenpäässä tulee olla turvallista asua. Täältä tulee löytyä erilaisia asuntoja ja ennen 
kaikkea koti elämän eri vaiheisiin. Ihmisillä tulee olla kodeissaan riittävästi tilaa. 
Asumiskustannusten nousua tulee pyrkiä hillitsemään.  

Asunto-ohjelmat tavoitteet ja toimenpiteet 

Asunto-ohjelman valmistelussa tunnistettiin neljä keskeistä tavoitetta Järvenpään 
tulevalle asuntotuotannolle: 

Tavoite 1: Riittävä asuntotuotanto 

Asumisen kustannuksiin vaikuttaa moni seikka, kuten asuntojen ja vuokrien hinnat, 
sähkön ja lämmityksen hinta sekä kiinteistövero. Asunto-ohjelmalla voidaan vaikuttaa 
asuntojen hintoihin ja vallitsevaan vuokratasoon. 
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Asuntojen hinnat määräytyvät kysynnän ja tarjonnan vuorovaikutuksessa. Asuntojen 
kysyntään vaikuttavat mm. väestökehitys, käytettävissä olevat tulot sekä pankkien 
lainananto ja korkotaso. Asuntojen tarjontaan vaikuttavaa mm. kaavoitus, 
rahoitusolosuhteet sekä rakennussektorin kilpailu ja tuottavuus. Mikäli kysyntä ylittää 
tarjonnan, nousevat asumisen kustannukset ja päinvastoin. Mikäli kaupunki haluaa 
hillitä asumiskustannusten nousua, on sen pyrittävä vastaamaan asuntojen kysyntään 
riittävällä asuntotarjonnalla. 

Järvenpäässä on vetovoimaa. Kaupunki saa voimakasta muuttovoittoa ympäri 
pääkaupunkiseutua erityisesti työssäkäyvien ikäluokasta. Mikäli asuntojen kysyntään 
ei vastata riittävällä tarjonnalla, kohoavat asuntojen hinnat ja vuokrat. 

Tämän asunto-ohjelman turvin Järvenpää tuottaa keskimäärin 560 uutta asuntoa 
vuodessa. Näistä 560 asunnosta 20 % on oltava MAL-sopimuksen mukaisesti 
kohtuuhintaista ARA-tuotantoa. Järvenpään Mestariasunnot Oy vastaa osaltaan 
kohtuuhintaisen vuokra-asuntotuotannon tarpeenmukaisesta 
tuotannosta. Tavoiteltava tuotantomäärä on edellytys sille, että jäljempänä esiteyt 
asunto-ohjelman tavoitteet 2-4 voivat toteutua. Tavoiteltava tuotantomäärä vastaa 
myös kaupungin MAL-sopimuksessa asetettua tuotantotavoitetta.

Tavoite 2: Lisää tilaa koteihin 

Etätyön lisääntyminen tarkoittaa, että tavallisen asumisen lisäksi kotona pitää pystyä 
tekemään töitä ja vieläpä niin, että työhyvinvointi ja ergonomia säilyy. Töiden 
tekeminen kotona vaatii tilaa. Osallistuminen etäkokouksiin vaatehuoneesta tai 
saunasta ei ole pitkän päälle terveellinen tai kestävä ratkaisu. Tämän vuoksi 
Järvenpään uusiin asuntoihin edellytetään lisää neliöitä.  

Kaupunki on linjannut (kaupunginhallitus 8.4.2019 § 90), että uudistuotannossa 
yksiöitä saa olla enintään 35 % asunnoista. Kolmioita tai tätä isompia asuntoja tulee 
vähintään olla 30 % asunnoista, minkä lisäksi näiden asuntojen keskikoon tulee olla 
vähintään 60 neliömetriä. Tahtotilana on edelleen säilyttää yllä mainittu linjaus ja 
lisätä säätelyyn, että asuntojen keskipinta-alan tulee olla kaikissa hankkeissa 
vähintään 47,5 m2. 

Tavoite 3: Koti elämän eri vaiheisiin 

Järvenpään tavoitteena on hallittu kasvu, missä kasvu ei perustu yksiöpainotteiseen 
vuokra-asuntotuotantoon. Tavoitteena on huomioida asukkaiden asumisen ketjut 
sekä ehkäistä poismuuttoa elämäntilanteiden muuttuessa. Käytännössä tämä 
tarkoittaa sitä, että kaupungista tulee löytyä pieniä ja suuria asuntoja kaikista 
hintaluokista vastaamaan eri elämäntilanteisiin. 

Kaupungin kasvu on ollut kerrostalopainotteista, sillä suurimmat aluekehityshankkeet 
ovat sijoittuneet ja sijoittuvat jatkossakin aivan kaupungin keskustaan ja 
junaseisakkeiden viereen. Jotta tulevaisuuden kasvu ei perustu ainoastaan 
kerrostaloasumisen varaan, tarvitaan asuntotuotantoon myös riittävästi 
pientalotuotantoa. 

Tämän asunto-ohjelman turvin Järvenpää lisää pientaloasuntotuotantoaan siten, että 
pientaloasuntojen tuotantomäärä nousee vuoden 2022 tasosta (100 pientaloasuntoa
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/vuosi) 50 % seuraavan neljän vuoden kuluessa. Näin ollen pientaloasuntotuotanto on 
vuodesta 2027 lähtien vähintään 150 pientaloasuntoa vuodessa.  

Tavoite 4: Turvallinen Järvenpää 

Koettuun turvallisuuteen vaikuttaa moni seikka. Asunto-ohjelman kontekstissa 
asuinalueiden turvallisuuteen vaikuttaa ennen kaikkea asuinalueiden diversiteetti, 
eriytyminen ja rakennetun ympäristön siisteys. Asuinalueen eriytymiseen syynä on 
useimmiten se, että yhdelle alueelle on sijoittunut liiaksi hallintamuodoiltaan ja 
kooltaan yksipuolista asuntokantaa. Koettuun turvallisuuteen voidaan vaikuttaa myös 
asuinympäristön suunnittelulla, laadukkailla ja tarkoituksenmukaisilla julkisten tilojen 
ratkaisuilla sekä julkisten alueiden ylläpidolla.  

Tämän asunto-ohjelman turvin kaikkia Järvenpään alueita kehitetään tasapuolisesti. 
Vuokra-asumisen määrä ja sijoittuminen suunnitellaan siten, ettei Järvenpäähän synny 
vuokra-asuntokeskittymiä. Uudishankkeissa enintään 50 % saa olla vuokra-
asuntotuotantoa. Koska vuokra-asumisen suosio on menneinä vuosina kasvanut, on 
kaupungin linjauksesta huolimatta pidettävä huoli riittävästä vuokra-
asuntotuotannosta. Jo tällä hetkellä vuokrien hintakehitys Järvenpäässä paljastaa sen, 
että vuokra-asuntotuotanto on pienempää kuin vuokra-asuntojen kysyntä. 

Tavoitteiden toteutumisen myötä asuntojen hinnat ja vuokrat pysyvät kurissa. Asunto-
ohjelma vaikuttaa järvenpääläisten asumiskustannuksiin hillitsevästi. Lisäksi asunto-
ohjelma monipuolistaa Järvenpään asuntokantaa ja mahdollistaa yhä 
monipuolisemmat asumisen vaihtoehdot ja sen, että Järvenpäästä löytyy koti elämän 
eri vaiheisiin. Pienten asuntojen määrä asunto-ohjelman seurauksena vähenee ja 
perheasuntojen määrä lisääntyy. Asuntokoot ja asumisväljyys suurenevat, toisin 
sanoen, jatkossa järvenpääläisillä on enemmän tilaa asunnoissaan. Samanaikaisesti 
pientaloasuntojen määrää lisätään asunto-ohjelmassa merkittävästi ja pysyvästi.

Huolehtimalla kaupungin asuntotuotannon edellytyksistä sekä työskentelemällä 
pitkäjänteisesti ja johdonmukaisesti asunto-ohjelmassa laadittujen tavoitteiden ja 
toimenpiteiden mukaisesti, saadaan vaikutuksia aikaan ja Järvenpää on visionsa 
mukaisesti Keski-Uudenmaan vetovoimaisin kaupunki.

Asunto-ohjelman video alla (kopioi alla oleva linkki ja katso chromessa)

vimeo.com/sailer/asunto-ohjelma

 

HP

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Harri Palviainen, Kaupunkikehitysjohtaja

Kaupunkikehityslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle, että 
kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että 
kaupunginvaltuusto hyväksyy päätöksen liitteenä olevan Järvenpään asunto-ohjelman.
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Käsittely

Maankäyttöjohtaja Juhana Hiironen ja erityisasiantuntija Mari Karsio esittelivät asunto-
ohjelmaa.   

Kokoustauko pykälän käsittelyn jälkeen klo 17.56-18.06.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

 

Kaupunginhallitus, 23.01.2023, § 23

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja

Liitteet
1 Liite 1 Järvenpään asunto-ohjelma

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / Asunto-ohjelman esittelymateriaali

Kaupunkikehityslautakunta 15.12.2022 § 90

HP

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että 
kaupunginvaltuusto hyväksyy liitteenä olevan Järvenpään asunto-ohjelman.

 

Käsittely

 

Maankäyttöjohtaja Juhana Hiironen ja erityisasiantuntija Mari Karsio selostivat asiaa. 

Ismo Nöjd ehdotti Katri Kuusikallion kannattamana asian palauttamista valmisteluun.

Puheenjohtaja tiedusteli kaupunginhallitukselta, voidaanko asia palauttaa 
yksimielisesti valmisteluun. Tämä sopi kaupunginhallitukselle. 

Kokoustauko pykälän käsittelyn jälkeen klo 17.40-17.50 

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian valmisteluun.    
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Kaupunginhallitus, 06.03.2023, § 57

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen, Mari Karsio
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi, mari.karsio@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja, johdon erityisasiantuntija

Liitteet
1 Liite 1 Järvenpään asunto-ohjelma

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / Asunto-ohjelman esittelymateriaali

Kaupunkikehityslautakunta 15.12.2022 § 90

Kaupunginhallitus 23.1.2023 § 23

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että 
kaupunginvaltuusto hyväksyy liitteenä olevan Järvenpään asunto-ohjelman.

 

Käsittely

Puheenjohtaja tiedusteli kaupunginhallitukselta, voidaanko asia jättää pöydälle. Tämä 
sopi kaupunginhallitukselle.   

Kokoustauko pykälän käsittelyn jälkeen klo 17.30-17.41.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti jättää asian pöydälle.   

Kaupunginhallitus, 14.03.2023, § 69

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen, Mari Karsio
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi, mari.karsio@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja, johdon erityisasiantuntija

Liitteet
1 Liite 1 Järvenpään asunto-ohjelma

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / Asunto-ohjelman esittelymateriaali
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Kaupunkikehityslautakunta 15.12.2022 § 90
Kaupunginhallitus 23.1.2023 § 23
Kaupunginhallitus 6.3.2023 § 57

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että 
kaupunginvaltuusto hyväksyy liitteenä olevan Järvenpään asunto-ohjelman.

 

Käsittely

Esittelijä ehdotti asian palauttamista valmisteluun. Tämä sopi kaupunginhallitukselle.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian valmisteluun. 

Kaupunginhallitus, 15.05.2023, § 126

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen, Mari Karsio
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi, mari.karsio@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja, johdon erityisasiantuntija

Liitteet
1 Liite / Ja#rvenpa#a#n asunto-ohjelma 2023, päivitetty 27.4.2023

Asunto-ohjelmaan tehtiin aiempien keskustelujen perusteella muokkauksia 
seuraavasti:

termi perheasunto, korvataan termillä kolmiot ja sitä suuremmat asunnot, ja 
tämän lisäksi
kohta sivulla 20 lauseke: ”Koska vuokra-asumisen suosio kasvaa, on kaupungin 
linjauksista huolimatta pidettävä huoli riittävästä vuokra-asuntotuotannosta.” 
poistetaan.

Lisäksi asunto-ohjelmaan tehdään seuraava tarkennus:

ARA-tuotannon tavoite on 20% toteutuneesta uusien asuntojen lukumäärästä ja 
maksimissaan 20% 560 asunnosta

Asunto-ohjelman 560 asunnon tavoite vastaa kaupungin strategiassa linjattua 
yleiskaavan 2040 mukaista kasvua. Sillä mahdollistetaan strategian mukainen 
väestömäärän kasvu sekä kaupungin strategiassa päätettyjen taloudellisten 
tavoitteiden toteutuminen (lainamäärä/asukas, taseen kertynyt ylijäämä €/asukas, 
verotulojen kasvu %). Keskusteluissa esille noussut 500 asunnon määrä vastaa 
strategian valmistelun yhteydessä tarkasteltua hidastettua kasvua.
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Maankäyttöjohtaja Juhana Hiironen selostaa asiaa kokouksessa.

HP

Ehdotus
Esittelijä: Harri Palviainen, Kaupunkikehitysjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että 
kaupunginvaltuusto hyväksyy liitteenä olevan Järvenpään asunto-ohjelman.

Kokouskäsittely
Kaupunginjohtaja Iiris Laukkanen, kaupunkikehitysjohtaja Harri Palviainen, 
maankäyttöjohtaja Juhana Hiironen ja erityisasiantuntija Mari Karsio selostivat asiaa.

Pidettiin kokoustauko klo 16.35-16.50.

Puheenjohtaja ehdotti, että asia jätetään pöydälle.

Käsittelyn kuluessa esittelijä muutti päätösehdotustaan ja ehdotti, että asia 
palautetaan uudelleen valmisteltavaksi.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti jättää asian pöydälle.

Kaupunginhallitus, 22.05.2023, § 132

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja

Liitteet
1 Liite / Ja#rvenpa#a#n asunto-ohjelma 2023, päivitetty 27.4.2023

Kaupunginhallituksen 15.5.2023 § 126 kokouksessa asia jätettiin yksimielisesti 
pöydälle.

 

Käsittely

Kokoustauko pykälän käsittelyn jälkeen klo 18.07-18.16 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää palauttaa asian valmisteluun.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 
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Kaupunginhallitus, 20.11.2023, § 296

Valmistelija / lisätiedot:
Juhana Hiironen, Mari Karsio
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi, mari.karsio@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja, johdon erityisasiantuntija

Liitteet
1 Liite / Ja#rvenpa#a#n asunto-ohjelma 2023, päivitetty 27.4.2023

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / FCG, Järvenpään asunto-ohjelman kasvutavoitteet
2 Oheismateriaali / Newsec Raportti Järvenpään asuntomarkkinat

Valmistelua on jatkettu seuraavasti:

Asunto-ohjelma toteuttaa voimassa olevaa strategiaa. Asunto-ohjelma on 
kaupunkitasoinen poliittinen linjaus siitä, miten asuntorakentamisen uudistuotantoa 
Järvenpäässä ohjataan. Asunto-ohjelmaan pyydetyt taustaselvitykset valmistuvat 
lokakuun 2023 alussa. Kasvun hinta selvityksessä (FCG, 2023) oli tavoitteena arvioida 
Järvenpään Asunto-ohjelman vaikutusta kaupungin talouteen. Arvio tehtiin kahden 
väestöskenaarion avulla. Toisessa selvityksessä analysoitiin Järvenpään 
asuntomarkkinoita (Newsec, 2023). Molemmissa tutkimuksessa havaittiin, että Asunto-
ohjelmassa esitetyt säätelymekanismit ja kasvutavoitteet ovat kaupungin talouden ja 
asuntomarkkinoiden ohjaamisen kannalta kaupungin strategian mukaisia.

 

HP

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että 
kaupunginvaltuusto hyväksyy liitteenä olevan Järvenpään asunto-ohjelman.

 

Kokouskäsittely
Maankäyttöjohtaja Juhana Hiironen ja erityisasiantuntija Mari Karsio selostivat asiaa.

Pidettiin kokoustauko klo 18.09-18.22.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti jättää asian pöydälle.
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§ 297
Liittyminen Fintraffic Tie Oy:n yhteishankintaan/ Uudenmaan alueen liikennevalojen 
kunnossapito 

JARDno-2023-1759

Valmistelija / lisätiedot:
Aija Schukov
aija.schukov@jarvenpaa.fi
ylläpidon rakennuttajapäällikkö

Liitteet
1 Liite_Järvenpään liikennevalot /kohdeluettelo

Valmistelijat: Petra Pantsar, hankintapäällikkö, Aija Schukov, ylläpidon 
rakennuttajapäällikkö, Mikko Autere, kaupunkitekniikan johtaja

Asian tausta

Nykyinen Fintraffic Tie Oy:n ja Uudenmaan alueen kaupunkien/kuntien liikennevalojen 
kunnossapidon palvelusopimuksen 2017–2024 sopimusaika päättyy 1.4.2024. 
Fintraffic Tie Oy työstää parhaillaan uuden kilpailutuksen hankinta-asiakirjoja. 
Tavoitteena on saada tarjouspyyntö julkaistua viimeistään 1.12.2023. Uuden 
sopimuksen alkuun on tarkoitus määrittää 2 vuoden määräaikainen jakso, josta 
eteenpäin sopimus olisi toistaiseksi voimassa oleva 12 kuukauden irtisanomisajalla. 
Sopimuksen allekirjoittaminen ajoittuu alustavasti helmikuulle 2024.

Tilaajaosapuolet ovat Fintraffic Tie Oy (valtio), Nurmijärvi, Tuusula, Kerava, Järvenpää, 
Mäntsälä, Vihti, Sipoo ja Riihimäki. 

Sopimuksen alustava kustannusarvio 4 vuoden ajanjaksolta  on 720 000 euroa. Hinta 
muodostuu kokonais- ja yksikköperusteisista töistä. Tilaajaosapuolten alustavat 
kustannusosuudet on laskettu liikennevalojen omistusosuuksien perusteella. 
Järvenpään liikennevalot ja niiden kustannusosuudet on esitetty liitteenä olevassa 
kohdeluettelossa.

Fintraffic pyytää hankinnan valmistelun edistämistä varten 

- suostumusta valmistella ja julkaista yhteishankinnan tarjouspyyntö loppuvuonna 
2023 kaupunkien/kuntien puolesta 

- Kaupungin/kunnan sähköpostiosoite täytettäväksi Cloudia-tarjouspyyntöön

- Sopimuksen allekirjoittajan nimi ja sähköpostiosoite 

- Kaupungin laskutusyhteyshenkilö/-taho, sähköpostiosoite ja puhelinnumero 

Sopimus ja yhteishankinta on tarpeen Järvenpäässä sijaitsevien valtio-omisteisten 
teiden ja kaupungin katujen yhteisten liikennevalojen teknisen toiminnan ja kunnon 
varmistamiseksi.

Taloudelliset vaikutukset
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1.  

2.  

3.  

4.  

5.  

Järvenpään kaupungin arvioitu kustannusosuus vuosittain on 32 220 euroa (alv 0 %), 
neljässä vuodessa noin 128 880 euroa (alv 0 %). Kustannukset osoitetaan 
käyttötalouden kustannuspaikalle 1862033004. Liikennevalojen saneeraukseen 
varataan tarvittaessa erikseen investointirahaa.

Päätösvallan peruste  

Hankintalain (1397/2016) 21 §:n mukaan hankintayksiköt voivat sopia yksittäisen 
hankinnan toteuttamisesta yhdessä. Hankintaan osallistuvat hankintayksiköt 
vastaavat yhdessä hankintalain säännösten noudattamisesta, jos hankinta 
toteutetaan kokonaisuudessaan kaikkien hankintaan osallistuvien hankintayksiköiden 
nimissä ja niiden puolesta. Järvenpään kaupungissa ei ole tarkemmin säädetty siitä, 
kuka saa päättää tällaiseen yhteishankintaan osallistumisesta, mistä johtuen on 
katsottu, että toimivalta asiassa on kaupunginhallituksella.

 

HP

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

että Järvenpään kaupunki liittyy Fintraffic Tie Oy:n yhteishankintaan Uudenmaan 
alueen liikennevalojen kunnossapidossa.
valtuuttaa Fintraffic Tie Oy:n tekemään hankintapäätöksen hankinnasta 
Järvenpään kaupungin puolesta ja sitoutua päätöksen mukaisiin ehtoihin. 
todeta, että Järvenpään kaupunki tekee hankinnasta oman 
hankintasopimuksensa valitun palveluntuottajan kanssa.
valtuuttaa kaupunkitekniikan johtajan allekirjoittamaan myöhemmin 
palveluntuottajan kanssa tehtävän hankintasopimuksen.
että päätös pannaan toimeen sen lainvoimaa odottamatta.

 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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Puheenjohtajien jaosto, § 4,02.02.2021
Kaupunginhallitus, § 37,01.03.2021
Kaupunginhallitus, § 80,29.03.2021
Kaupunginhallitus, § 94,06.04.2021
Puheenjohtajien jaosto, § 19,05.10.2021
Kaupunginhallitus, § 310,29.11.2021
Kaupunginhallitus, § 298, 20.11.2023

§ 298
Osallisuuden periaate

JARDno-2020-2827

Puheenjohtajien jaosto, 02.02.2021, § 4

Valmistelijat / lisätiedot:
Pilvi Kallio-Meriläinen
pilvi.kallio-merilainen@jarvenpaa.fi
osallisuuden erityisasiantuntija

Liitteet
1 LUONNOS_Järvenpään osallisuusmalli_2021

Oheismateriaali
1 LUONNOS_Yleisesittely_osallisuus_2021_2026

Perustelut:

Ihmisen oikeus vaikuttaa ja osallistua on perustuslaillinen, ja kunnan velvollisuus on 
pitää huolta asukkaiden ja palveluiden käyttäjien vaikuttamismahdollisuuksista. 
Kuntalain 5. luvun 22 § pykälän mukaan kunnan asukkailla ja palvelujen käyttäjillä on 
oikeus osallistua ja vaikuttaa kunnan toimintaan. Valtuuston on pidettävä huolta 
monipuolisista ja vaikuttavista osallistumisen mahdollisuuksista.

Osallisuus on Järvenpään kaupungin strateginen arvo ja edellytys strategisten 
tulevaisuuskuvien toteutumiselle. Kaupunkistrategian ja laista tulevan velvoitteen 
tueksi on laadittu Järvenpään osallisuusmalli. Mallin liitteenä on suunnitelma 
osallisuuden toimista ja arvioinnista vuosina 2021-2026. Myös liitteenä oleva 
henkilöstön työkirja opastaa ja jäsentää aiheessa.

Osallisuusmallin avoin valmistelu

Osallisuuden mallintaminen on alkanut jo 2018, jolloin valmisteleva työryhmä on 
pohtinut systeemisen, yhteiskunnallisen muutoksen mahdollisuuksia ja uhkia 
luottamushenkilöiden kanssa: sekä osallisuuden fyysisiä, digitaalisia alustoja ja 
osallistamisen tukea viranhaltijoiden kanssa.

Vuonna 2018 kuntalaisilta kysyttäessä 516 vastaajaa listasi osallisuuden tärkeimmiksi 
keinoiksi

kaupungin tarjoamat tilat,
kohtaamispaikat,
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vaikuttamismahdollisuudet,
kaupunkitapahtumat,
osallistuvan budjetoinnin ja
·vapaaehtoisena toimimisen.

Valmisteleva työryhmä otti pilottikäyttöön mobiiliyhteisö MunJäken ja päätyi 
suosittamaan osallisuusmallin tekemistä Järvenpäähän.

Osallisuusmallin ja suunnitelman tutkimusta ja työstöä jatkettiin syksyllä 2019 ja 
keväällä 2020 osallisuuden erityisasiantuntijan johdolla. Menetelminä olivat fasilitoitu 
vapaa keskustelu, erätaukokeskustelu ja vuorovaikutteiset verkkotyöpajat 
koronapandemian poikkeusoloissa. Muistioista muodostettiin julkilausuma, joka 
hyväksytettiin osallistujilla. Julkilausumista ja johtoryhmien ohjauksesta on 
muodostunut nyt päätöksenteossa oleva malli. Vuosina 2018 - 2020 arviolta 750 
osallistujaa on vaikuttanut nyt käsillä olevaan malliin.

Osallisuusmalli

Osallisuusmalli avautuu kaupunkilaiselle keinoina ja kanavina osallistua ja 
vaikuttaa joko kevyemmin tai syvällisemmin.
Osallisuusmalli lupaa kaupunkilaiselle sen, että häntä kuullaan aidosti. 
Kaupunkilainen tietää mitä Järvenpäässä tapahtuu ja miten käynnissä olevaan 
asiaan pääsee vaikuttamaan. Kaupunkilainen tietää, miten hänen 
osallistumisensa on vaikuttanut.
Osallisuusmalli tarkoittaa kaupungin palvelualueille ja työalueille sitä, että 
työalueet sitoutuvat opiskelemaan ja suunnittelemaan osallisuutta peilaten omia 
tavoitteita osallisuuden kaupunkitasoisiin tavoitteisiin. Jokaisen työntekijän tulee 
pohtia, miten mallissa esiin nostetut asiat ja osallisuuden keinot toteutuvat 
omassa työssä.
Resursointi: palvelualueilta on nimetty edustajat osallisuusverkostoon. 
Osallisuusverkoston jäsenet ovat osallisuusoppaita, alueensa asiantuntijoita, 
jotka voivat käsitellä kaupunkilaisten ehdotuksia ja ratkaisuja palvelualueensa 
asiantuntijoina. He myös tukevat osallisuuden toteutuksia palvelualueellaan.

HV

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Puheenjohtajien jaosto merkitsee osallisuusmallin tiedoksi.

Käsittely:

Osallisuuden erityisasiantuntija Pilvi Kallio-Meriläinen selosti asiaa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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Kaupunginhallitus, 01.03.2021, § 37

Valmistelijat / lisätiedot:
Pilvi Kallio-Meriläinen
pilvi.kallio-merilainen@jarvenpaa.fi
osallisuuden erityisasiantuntija

Liitteet
1 Osallisuusmalli2021_2026 syväyhteys 15022021

Perustelut:

Ihmisen oikeus vaikuttaa ja osallistua on perustuslaillinen, ja kunnan velvollisuus on 
pitää huolta asukkaiden ja palveluiden käyttäjien vaikuttamismahdollisuuksista. 
Kuntalain 5. luvun 22 § pykälän mukaan kunnan asukkailla ja palvelujen käyttäjillä on 
oikeus osallistua ja vaikuttaa kunnan toimintaan. Valtuuston on pidettävä huolta 
monipuolisista ja vaikuttavista osallistumisen mahdollisuuksista.

Kaupunkistrategian ja laista tulevan velvoitteen tueksi on laadittu Järvenpään 
osallisuusmalli.

Osallisuusmallin avoin valmistelu

Osallisuuden mallintaminen on alkanut jovuonna 2018, jolloin valmisteleva työryhmä 
on pohtinut systeemisen, yhteiskunnallisen muutoksen mahdollisuuksia ja uhkia 
luottamushenkilöiden kanssa: osallisuuden fyysisiä, digitaalisia alustoja ja 
osallistamisen tukea kehitettiin viranhaltijoiden kanssa.

Vuonna 2018 kuntalaisilta kysyttäessä 516 vastaajaa listasi osallisuuden tärkeimmiksi 
keinoiksi

· kaupungin tarjoamat tilat,

· kohtaamispaikat,

· vaikuttamismahdollisuudet,

· kaupunkitapahtumat,

· osallistuvan budjetoinnin ja

· vapaaehtoisena toimimisen.

 

Valmisteleva työryhmä otti pilottikäyttöön mobiiliyhteisö MunJäken ja päätyi 
suosittamaan osallisuusmallin tekemistä Järvenpäähän.

Osallisuusmallin ja suunnitelman tutkimusta ja työstöä jatkettiin syksyllä 2019 ja 
keväällä 2020 osallisuuden erityisasiantuntijan johdolla. Menetelminä olivat fasilitoitu 
vapaa keskustelu, erätaukokeskustelu ja vuorovaikutteiset verkkotyöpajat 
koronapandemian poikkeusoloissa. Muistioista muodostettiin julkilausuma, joka 
hyväksytettiin osallistujilla. Julkilausumista ja johtoryhmien ohjauksesta on 
muodostunut nyt päätöksenteossa oleva malli. Vuosina 2018 - 2020 arviolta 750 
osallistujaa on vaikuttanut nyt käsillä olevaan malliin.
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Osallisuusmalli Syvä yhteys

- Osallisuusmalli avautuu kaupunkilaiselle keinoina ja kanavina osallistua ja vaikuttaa 
joko kevyemmin tai syvällisemmin. Syvä yhteys on mallin kaupungin brändistä tuttu 
otsake tai nimi.

- Osallisuusmalli lupaa kaupunkilaiselle sen, että häntä kuullaan aidosti. 
Kaupunkilainen tietää mitä Järvenpäässä tapahtuu ja miten käynnissä olevaan asiaan 
pääsee vaikuttamaan. Kaupunkilainen tietää, miten hänen osallistumisensa on 
vaikuttanut.

- Osallisuus hahmottuu neljäksi kokonaisuudeksi, jotka ovat

tieto-osallisuus: rohkeaa viestintää ja vuorovaikutusta
toimintaosallisuus: kansalaisyhteiskunnan tukea kaupunginosiin
suunnitteluosallisuus: hyvinvointi kehittyy yhdessä
päätöksenteko-osallisuus: suoran demokratian tekeminen.

Jokaista osallisuuden kokonaisuutta tarkastellaan jo olemassa olevina osallistumisen 
käytänteinä että uusina kehitettävinä ratkaisuina osallisuuden edistämiseksi. 
Tavoitteet on asetettu vuoden 2025 loppuun mennessä saavutettaviksi.

Osallisuus organisaatiossa

- Osallisuusmalli tarkoittaa kaupungin palvelualueille ja työalueille sitä, että työalueet 
sitoutuvat opiskelemaan ja suunnittelemaan osallisuutta peilaten omia tavoitteita 
osallisuuden kaupunkitasoisiin tavoitteisiin. Jokaisen työntekijän tulee pohtia, miten 
mallissa esiin nostetut asiat ja osallisuuden keinot toteutuvat omassa työssä.

- Resursointi: palvelualueilta on nimetty edustajat osallisuusverkostoon. 
Osallisuusverkoston jäsenet ovat osallisuusoppaita, alueensa asiantuntijoita, jotka 
voivat käsitellä kaupunkilaisten ehdotuksia ja ratkaisuja palvelualueensa 
asiantuntijoina. He myös tukevat osallisuuden toteutuksia palvelualueellaan.

HV

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
hyväksyy liitteen mukaisen Järvenpään kaupungin osallisuusmallin.

 

Käsittely

Viestintäjohtaja Heli Vastamäki ja osallisuuden erityisasiantuntija Pilvi Kallio-
Meriläinen esittelivät osallisuusmallia.

Mikko Taavitsainen ehdotti Katja Revon ja Mimmi Launialan kannattamana asian 
palauttamista valmisteluun. Puheenjohtaja totesi asiaa tiedusteltuaan 
kaupunginhallituksen päättäneen yksimielisesti palauttaa asian valmisteluun.  

Päätös
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Asia palautettiin yksimielisesti valmisteluun.

Kaupunginhallitus, 29.03.2021, § 80

Valmistelijat / lisätiedot:
Pilvi Kallio-Meriläinen
pilvi.kallio-merilainen@jarvenpaa.fi
osallisuuden erityisasiantuntija

Liitteet
1 Osallisuusmalli Syvä yhteys

Perustelut:

Ihmisen oikeus vaikuttaa ja osallistua on perustuslaillinen, ja kunnan velvollisuus on 
pitää huolta asukkaiden ja palveluiden käyttäjien vaikuttamismahdollisuuksista. 
Kuntalain 5. luvun 22 § pykälän mukaan kunnan asukkailla ja palvelujen käyttäjillä on 
oikeus osallistua ja vaikuttaa kunnan toimintaan. Valtuuston on pidettävä huolta 
monipuolisista ja vaikuttavista osallistumisen mahdollisuuksista.

Kaupunkistrategian ja laista tulevan velvoitteen tueksi on laadittu Järvenpään 
osallisuusmalli.

Osallisuusmallin avoin valmistelu

Osallisuuden mallintaminen on alkanut jovuonna 2018, jolloin valmisteleva työryhmä 
on pohtinut systeemisen, yhteiskunnallisen muutoksen mahdollisuuksia ja uhkia 
luottamushenkilöiden kanssa: osallisuuden fyysisiä, digitaalisia alustoja ja 
osallistamisen tukea kehitettiin viranhaltijoiden kanssa.

Vuonna 2018 kuntalaisilta kysyttäessä 516 vastaajaa listasi osallisuuden tärkeimmiksi 
keinoiksi

· kaupungin tarjoamat tilat,
· kohtaamispaikat,
· vaikuttamismahdollisuudet,
· kaupunkitapahtumat,
· osallistuvan budjetoinnin ja
· vapaaehtoisena toimimisen.

Valmisteleva työryhmä otti pilottikäyttöön mobiiliyhteisö MunJäken ja päätyi 
suosittamaan osallisuusmallin tekemistä Järvenpäähän.

Osallisuusmallin ja suunnitelman tutkimusta ja työstöä jatkettiin syksyllä 2019 ja 
keväällä 2020 osallisuuden erityisasiantuntijan johdolla. Menetelminä olivat fasilitoitu 
vapaa keskustelu, erätaukokeskustelu ja vuorovaikutteiset verkkotyöpajat 
koronapandemian poikkeusoloissa. Muistioista muodostettiin julkilausuma, joka 
hyväksytettiin osallistujilla. Julkilausumista ja johtoryhmien ohjauksesta on 
muodostunut nyt päätöksenteossa oleva malli. Vuosina 2018 - 2020 arviolta 750 
osallistujaa on vaikuttanut nyt käsillä olevaan malliin.
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Osallisuusmalli Syvä yhteys

- Osallisuusmalli avautuu kaupunkilaiselle keinoina ja kanavina osallistua ja vaikuttaa 
joko kevyemmin tai syvällisemmin. Syvä yhteys on mallin kaupungin brändistä tuttu 
otsake tai nimi.

- Osallisuusmalli lupaa kaupunkilaiselle sen, että häntä kuullaan aidosti. 
Kaupunkilainen tietää mitä Järvenpäässä tapahtuu ja miten käynnissä olevaan asiaan 
pääsee vaikuttamaan. Kaupunkilainen tietää, miten hänen osallistumisensa on 
vaikuttanut.

- Osallisuus hahmottuu neljäksi kokonaisuudeksi, jotka ovat

tieto-osallisuus: rohkeaa viestintää ja vuorovaikutusta
toimintaosallisuus: kansalaisyhteiskunnan tukea kaupunginosiin
suunnitteluosallisuus: hyvinvointi kehittyy yhdessä
päätöksenteko-osallisuus: suoran demokratian tekeminen.

Jokaista osallisuuden kokonaisuutta tarkastellaan jo olemassa olevina osallistumisen 
käytänteinä että uusina kehitettävinä ratkaisuina osallisuuden edistämiseksi. 
Tavoitteet on asetettu vuoden 2025 loppuun mennessä saavutettaviksi.

Osallisuus organisaatiossa

- Osallisuusmalli tarkoittaa kaupungin palvelualueille ja työalueille sitä, että työalueet 
sitoutuvat opiskelemaan ja suunnittelemaan osallisuutta peilaten omia tavoitteita 
osallisuuden kaupunkitasoisiin tavoitteisiin. Jokaisen työntekijän tulee pohtia, miten 
mallissa esiin nostetut asiat ja osallisuuden keinot toteutuvat omassa työssä.

- Resursointi: palvelualueilta on nimetty edustajat osallisuusverkostoon. 
Osallisuusverkoston jäsenet ovat osallisuusoppaita, alueensa asiantuntijoita, jotka 
voivat käsitellä kaupunkilaisten ehdotuksia ja ratkaisuja palvelualueensa 
asiantuntijoina. He myös tukevat osallisuuden toteutuksia palvelualueellaan.

HV

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
hyväksyy liitteen mukaisen Järvenpään kaupungin osallisuusmallin.

 

Käsittely

Esittelijä pyysi asian palauttamista valmisteluun.

 

Päätös
Hyväksyttiin muutetun esityksen mukaisesti. Asia palautettiin valmisteluun.
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Kaupunginhallitus, 06.04.2021, § 94

Valmistelijat / lisätiedot:
Pilvi Kallio-Meriläinen
pilvi.kallio-merilainen@jarvenpaa.fi
osallisuuden erityisasiantuntija

Liitteet
1 Osallisuusmalli Syvä yhteys

Kaupunginhallitus 29.3.2021 § 80. Asia palautettiin valmisteluun.

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
hyväksyy liitteen mukaisen Järvenpään kaupungin osallisuusmallin.

 

Käsittely

Tämä asia käsiteltiin § 89 jälkeen.

Viestintäjohtaja Heli Vastamäki ja osallisuuden erityisasiantuntija Pilvi Kallio-
Meriläinen esittelivät osallisuusmallia.

Mikko Taavitsainen teki Tomi Passin kannattamana seuraavan muutosehdotuksen: 
"Teknisenä korjauksena osallisuusmallista poistetaan epämääräinen käsite "suora 
demokratia", ja se korvataan sanoilla "suora osallistuminen"."

Katja Repo teki seuraavan muutosehdotuksen: "Poistetaan sana "rohkea" sivulta 6 
olevasta kaaviosta." Repo veti muutosehdotuksensa pois.

Mimmi Launiala teki Ossi Vähäsarjan ja Katja Revon kannattamana seuraavan 
palautusehdotuksen: "Esitän, että osallisuusmalli palautetaan valmisteluun ja tuodaan 
kaupunginhallitukseen vasta kun kaikki oheismateriaalit ovat valmiita, myös työkirja." 

Puheenjohtaja totesi asiasta tiedusteltuaan hallituksen hyväksyneen 
palautusehdotuksen yksimielisesti.

Kokoustauko 17.08 - 17.12.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti palauttaa asian valmisteluun.

Puheenjohtajien jaosto, 05.10.2021, § 19

Valmistelijat / lisätiedot:
Pilvi Kallio-Meriläinen
pilvi.kallio-merilainen@jarvenpaa.fi
osallisuuden erityisasiantuntija
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Liitteet
1 Osallisuusmalli

Ihmisen oikeus vaikuttaa ja osallistua on perustuslaillinen, ja kunnan velvollisuus on 
pitää huolta asukkaiden ja palveluiden käyttäjien vaikuttamismahdollisuuksista. 
Kuntalain 5. luvun 22 § pykälän mukaan kunnan asukkailla ja palvelujen käyttäjillä on 
oikeus osallistua ja vaikuttaa kunnan toimintaan. Valtuuston on pidettävä huolta 
monipuolisista ja vaikuttavista osallistumisen mahdollisuuksista. 

Kaupunkistrategian ja laista tulevan velvoitteen tueksi on laadittu Järvenpään 
osallisuusmalli ja osallisuuden kehittämisen painopisteet 2021-2025.  

Osallisuusmallin avoin valmistelu 

Osallisuuden mallintaminen on alkanut jo 2018, jolloin valmisteleva työryhmä on 
pohtinut systeemisen, yhteiskunnallisen muutoksen mahdollisuuksia ja uhkia 
luottamushenkilöiden kanssa: sekä osallisuuden fyysisiä, digitaalisia alustoja ja 
osallistamisen tukea viranhaltijoiden kanssa. 

Vuonna 2018 kuntalaisilta kysyttäessä 516 vastaajaa listasi osallisuuden tärkeimmiksi 
keinoiksi 

· kaupungin tarjoamat tilat, 

· kohtaamispaikat, 

· vaikuttamismahdollisuudet, 

· kaupunkitapahtumat, 

· osallistuvan budjetoinnin ja 

· vapaaehtoisena toimimisen.  

Valmisteleva työryhmä päätyi suosittamaan osallisuusmallin tekemistä Järvenpäähän. 

Osallisuusmallin ja suunnitelman tutkimusta ja työstöä jatkettiin syksyllä 2019 ja 
keväällä 2020 osallisuuden erityisasiantuntijan johdolla. Menetelminä olivat fasilitoitu 
vapaa keskustelu ja vuorovaikutteiset verkkotyöpajat koronapandemian 
poikkeusoloissa. Muistioista muodostettiin julkilausuma, joka hyväksytettiin 
osallistujilla. Julkilausumista ja johtoryhmien ohjauksesta on muodostunut nyt 
päätöksenteossa oleva malli. Vuosina 2018 - 2020 arviolta 800 osallistujaa on 
vaikuttanut nyt käsillä olevaan malliin. 

Osallisuusmalli 

Osallisuusmalli osoittaa, että osallisuus on Järvenpään kaupungin rakenteessa. 

Osallisuusmalli kuvaa, mitä tarkoitamme osallisuudella. Malli kertoo kuntalaiselle, 
miten Järvenpäässä voi osallistua ja vaikuttaa. Malli asettaa tavoitteet osallisuuden 
edistämiselle ja ohjaa kohti osallistuvaa kulttuuria. 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja
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Puheenjohtajien jaosto merkitsee liitteenä olevan osallisuusmallin tiedoksi.

Käsittely

Tämä asia käsiteltiin § 17 jälkeen.

Osallisuuden erityisasiantuntija Pilvi Kallio-Meriläinen esitteli osallisuusmallia.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 29.11.2021, § 310

Valmistelijat / lisätiedot:
Pilvi Kallio-Meriläinen
pilvi.kallio-merilainen@jarvenpaa.fi
osallisuuden erityisasiantuntija

Ihmisen oikeus vaikuttaa ja osallistua on perustuslaillinen, ja kunnan velvollisuus on 
pitää huolta asukkaiden ja palveluiden käyttäjien vaikuttamismahdollisuuksista. 
Kuntalain 5. luvun 22 § pykälän mukaan kunnan asukkailla ja palvelujen käyttäjillä on 
oikeus osallistua ja vaikuttaa kunnan toimintaan. Valtuuston on pidettävä huolta 
monipuolisista ja vaikuttavista osallistumisen mahdollisuuksista.

Kaupunkistrategian ja laista tulevan velvoitteen tueksi on laadittu Järvenpään 
osallisuusmalli ja osallisuuden kehittämisen painopisteet 2021-2025.

Osallisuusmallin avoin valmistelu

Osallisuuden mallintaminen on alkanut jo 2018, jolloin valmisteleva työryhmä on 
pohtinut systeemisen, yhteiskunnallisen muutoksen mahdollisuuksia ja uhkia 
luottamushenkilöiden kanssa: sekä osallisuuden fyysisiä, digitaalisia alustoja ja 
osallistamisen tukea viranhaltijoiden kanssa.

Vuonna 2018 kuntalaisilta kysyttäessä 516 vastaajaa listasi osallisuuden tärkeimmiksi 
keinoiksi

kaupungin tarjoamat tilat,
kohtaamispaikat,
vaikuttamismahdollisuudet,
kaupunkitapahtumat,
osallistuvan budjetoinnin ja
vapaaehtoisena toimimisen.

Valmisteleva työryhmä päätyi suosittamaan osallisuusmallin tekemistä Järvenpäähän.

Osallisuusmallin ja suunnitelman tutkimusta ja työstöä jatkettiin syksyllä 2019 ja 
keväällä 2020 osallisuuden erityisasiantuntijan johdolla. Menetelminä olivat fasilitoitu 
vapaa keskustelu ja vuorovaikutteiset verkkotyöpajat koronapandemian 
poikkeusoloissa. Muistioista muodostettiin julkilausuma, joka hyväksytettiin 
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osallistujilla. Julkilausumista ja johtoryhmien ohjauksesta on muodostunut nyt 
päätöksenteossa oleva malli. Vuosina 2018 - 2021 arviolta 800 osallistujaa on 
vaikuttanut nyt käsillä olevaan malliin.

Osallisuusmalli

Osallisuusmalli osoittaa, että osallisuus on Järvenpään kaupungin rakenteessa.

Osallisuusmalli kuvaa, mitä tarkoitamme osallisuudella. Malli kertoo kuntalaiselle, 
miten Järvenpäässä voi osallistua ja vaikuttaa. Malli asettaa tavoitteet osallisuuden 
edistämiselle ja ohjaa kohti osallistuvaa kulttuuria.

HV

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
hyväksyy liitteenä olevan Järvenpään kaupungin osallisuusmallin.

 

Käsittely

Osallisuuden erityisasiantuntija Pilvi Kallio-Meriläinen ja viestintäjohtaja Heli 
Vastamäki selostivat osallisuusmallia.

Palautusehdotus Pirjo Komulainen, kannatti Mikko Taavitsainen, Tomi Passi, Katri 
Kuusikallio ja Tuija Kuusisto: Asia palautetaan valmisteluun.

Puheenjohtaja tiedusteli, voiko kaupunginhallitus yksimielisesti hyväksyä asian 
palauttamisen valmisteluun. Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian 
valmisteluun.

Kokoustauko tämän asian käsittelyn jälkeen kello 17.18 -17.25.

Päätös
Asia palautettiin valmisteluun.

Kaupunginhallitus, 20.11.2023, § 298

Valmistelija / lisätiedot:
Pilvi Kallio-Meriläinen
pilvi.kallio-merilainen@jarvenpaa.fi
osallisuuden erityisasiantuntija

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / Osallisuuden periaate

Järvenpään kaupungin osallisuuden periaate 
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Osallisuus luo kuntalaisuutta, aktivoi ja tuottaa palveluihin tasavertaisuutta. 
Osallistuminen on merkityksellisyyden ja mahdollisuuksien kokemista: vaikuttamista 
oman elämänsä kulkuun ja joihinkin yhteisiin asioihin.  

Osallistuminen on hyvinvointityön keskiössä, ja yksi kannustin, kun hyvinvoinnin ja 
terveyden edistämisen valtionosuuden lisäosaa lasketaan.  

Järvenpään kaupunki haluaa innostaa järvenpääläistä osallistumaan ja vaikuttamaan 
Järvenpään kaupungin asioihin. Osallisuuden periaate tekee näkyväksi kaupungin 
tahtotilan toimia asukas tai asiakas keskiössä: Järvenpään kaupunki olemme me – 
kaupungin noin 46 000 asukasta, noin 3 000 yrittäjää, 300 yhdistystä ja kaupungin 
päättäjät, johtajat ja työntekijät yhdessä. 

Osallisuuden periaatteessa on kolme toimijaroolia:  

1. Kaupunkiorganisaatio osallistaa oikea-aikaisesti siten, että osallistumisella on 
mahdollisuus vaikuttaa. Järvenpään kaupunki kehittää osallistumisen tapoja ja 
kanavia. 

2. Kaupunkimme valtuutetut saavat kuntavaaleissa luvan edustaa kuntalaista. 
Päätöksentekijänä luottamushenkilö toimii järvenpääläisten äänitorvena. 

3. Kun kaupunkilainen haluaa osallistua tai vaikuttaa, hän löytää siihen hyviä tapoja ja 
kanavia.  

Osallisuuden periaatteen mukaisesti kaupunkilainen löytää helposti osallistumisen 
mahdollisuudet: osallistumisen keinot ja paikat tuodaan näkyvästi esille 
kokonaisuudessaan Osallistu ja vaikuta -kotisivulle sekä tarpeen mukaan eri 
kohderyhmille viestittynä. Osallisuudesta puhutaan selkeäkielisesti ja 
ymmärrettävästi, ja osallisuus on elävää tekemistä palvelualueilla. 

Kaupunkiorganisaation ja päättäjien sitoutuminen osallisuuden periaatteeseen 
vahvistaa osallisuuden henkeä ja osallistumiselle myönteistä ilmapiiriä.  

HK

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy 
kuvaustekstissä esitetyn Järvenpään kaupungin osallisuuden periaatteen ja sen kolme 
toimijaroolia.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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§ 299
Presidentinvaali 2024, vaalilautakuntien ja -toimikunnan nimeäminen

JARDno-2023-1482

Valmistelija / lisätiedot:
Eveliina Taipale
eveliina.taipale@jarvenpaa.fi
lakimies

Liitteet
1 Liite / Presidentinvaali 2024, Vaalilautakuntien ja vaalitoimikunnan jäsenet ja 
varajäsenet.

Yleistä

Presidentinvaali toimitetaan sunnuntaina 28.1.2024. Ennakkoäänestyksen ajanjakso 
kotimaassa on 17.-23.1.2024. Mahdollisen toisen vaalin vaalipäivä on sunnuntai 
11.2.2024 ja ennakkoäänestys on 31.1.-6.2.2024.

Vaalilain (714/1998) 15 §:n mukaan: "Kunnanhallituksen on hyvissä ajoin ennen 
vaaleja asetettava: kutakin äänestysaluetta varten  , johon kuuluu vaalilautakunta
puheenjohtaja, varapuheenjohtaja ja kolme muuta jäsentä sekä tarpeellinen määrä 
varajäseniä, joita on kuitenkin oltava vähintään kolme; sekä laitoksessa toimitettavaa 
ennakkoäänestystä varten yksi tai useampi  , joihin kuhunkin kuuluu vaalitoimikunta
puheenjohtaja, varapuheenjohtaja ja yksi muu jäsen sekä tarpeellinen määrä 
varajäseniä, joita on kuitenkin oltava vähintään kolme.

Vaalilautakunnat ja vaalitoimikunta asetetaan erikseen jokaisia vaaleja varten. 
Järvenpäässä äänestysalueita on yhteensä 9. Aiempina vuosina kuhunkin 
vaalilautakuntaan on nimetty puheenjohtaja, varapuheenjohtaja ja kolme jäsentä sekä 
viisi varajäsentä. Vaalitoimikuntaan on aiempina vuosina nimetty puheenjohtaja, 
varapuheenjohtaja ja yksi jäsen sekä viisi varajäsentä.

Presidentinvaaliin asetetut vaalilautakunnat ja vaalitoimikunta toimivat sekä 
ensimmäisessä vaalissa että mahdollisessa toisessa vaalissa.

Kelpoisuus

Presidentinvaalissa sekä vaalilautakuntien ja vaalitoimikunnan jäsenten että niiden 
varajäsenten tulee mahdollisuuksien mukaan edustaa kunnassa edellisissä 
eduskuntavaaleissa kyseisessä vaalipiirissä ehdokkaita asettaneita puoluerekisteriin 
merkittyjä puolueita. Ehdokas ei voi olla vaalilautakunnan jäsenenä eikä varajäsenenä. 
Ehdokas tai hänen puolisonsa, lapsensa, sisaruksensa tai vanhempansa ei voi olla 
vaalitoimikunnan jäsenenä eikä varajäsenenä. Puolisoilla tarkoitetaan aviopuolisoita 
sekä avoliitonomaisissa olosuhteissa ja rekisteröidyssä parisuhteessa eläviä 
henkilöitä. Vaalilautakunnan varajäsenet ja vaalitoimikunnan varajäsenet on 
asetettava siihen järjestykseen, jossa he tulevat jäsenten sijaan. Vaalilautakuntiin ja 



 Järvenpää Pöytäkirja 27/2023 91 ( )101
Kaupunginhallitus 20.11.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

1.  
2.  
3.  
4.  
5.  
6.  
7.  
8.  
9.  

10.  
11.  
12.  
13.  

vaalitoimikuntaan on tasa-arvolain mukaan valittava jäseniksi sekä miehiä että naisia. 
Sama koskee varajäseniä. Sekä varsinaisissa jäsenissä että varajäsenissä on siis oltava 
naisia ja miehiä kumpiakin vähintään 40 %.

Jäsenistä ja varajäsenistä annettavat tiedot

Vaalilain 15 §:n mukaan vaalilautakuntien ja vaalitoimikuntien puheenjohtajien ja 
varapuheenjohtajien nimet ja yhteystiedot on ilmoitettava kunnan 
keskusvaalilautakunnalle. Vaalilautakuntiin ja vaalitoimikuntaan valittavista jäsenistä 
ja varajäsenistä tulee myös ilmoittaa nimen lisäksi ajan tasalla olevat yhteystiedot. 
Vaalien osalta on ehdottoman tärkeää, että luottamushenkilöihin saa tarvittaessa 
yhteyden myös puhelimitse. Vaalilautakuntien ja vaalitoimikunnan varajäsenet on 
asetettava siihen järjestykseen, jossa he tulevat jäsenten sijaan (1. varajäsen, 2. 
varajäsen, 3. varajäsen). Jäsenen ja varajäsenen mahdollisuus osallistua toimielimen 
työhön on syytä varmistaa etukäteen ennen nimeämispäätöksen tekemistä.

Ennakkoäänestyspaikkoina olevat laitokset

Vaalitoimikunta työskentelee ennakkoäänestysajanjaksoon sijoittuvana yhtenä tai 
enintään kahtena päivänä seuraavissa kaupunginhallituksen päättämissä laitoksissa:

Järvenpään päihdesairaala
Kivipuiston Monipalvelukeskus
Palvelutalo Kirkkopiha
Järvenpään uusi sosiaali- ja terveyskeskussairaala JUST
Pihlavistokoti
Lehmustokoti
Vaahterakoti
Hoivakoti Milja
Hoivakoti Elna-Maria
Hoivakoti Villa Kivi
Esperi Oy, Narikan hoitokotiyksikkö
Esperi Oy, Hoitokoti Pähkinä
Hoivakoti Mylly

Kotiäänestys

Kunnan keskusvaalilautakunta määrää hyvissä ajoin ennen 
ennakkoäänestysajanjakson alkua ne henkilöt, jotka toimivat kunnassa 
kotiäänestyksen vaalitoimitsijoina.

Ehdotus vaalilautakuntien ja vaalitoimikunnan kokoonpanoiksi

Poliittisten ryhmien kaupungille toimittama ehdotus vaalilautakuntien ja 
vaalitoimikunnan kokoonpanoiksi vuonna 2024 toimitettavaa presidentinvaalia 
varten on liitteenä.

LR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja
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1.  

2.  

Kaupunginhallitus päättää asettaa vuonna 2024 toimitettavaa presidentinvaalia varten 
liitteen mukaisissa kokoonpanoissa

yhdeksän (9) äänestysalueen vaalilautakuntaa, joihin kuhunkin kuuluu 
puheenjohtaja, varapuheenjohtaja ja kolme jäsentä sekä viisi varajäsentä sekä
laitoksissa toimitettavaa ennakkoäänestystä varten yhden vaalitoimikunnan, 
johon kuuluu puheenjohtaja, varapuheenjohtaja ja yksi jäsen sekä viisi 
varajäsentä.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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§ 300
Korvausvaatimus / Intrum Oy, Vakuutusyhtiö Fennian takautumisoikeuteen perustuva 
vaatimus / Koivusaaren koulun pysäköintialue

JARDno-2023-1811

Valmistelija / lisätiedot:
Antti Ali-Sisto
antti.ali-sisto@jarvenpaa.fi
Lakimies

Liitteet
1 Intrumin vaatimus/lasku (sisältää henkilötietoja)
Ei vielä julkinen, Ei julkaista verkossa

Oheismateriaali
1 Intrumin vaatimus / lasku (henkilötiedot poistettu)

Vaatimus

Keskinäinen Vakuutusyhtiö Fennia on antanut perintä- ja luottotietopalveluja 
tarjoavalle Intrum Oy:lle tehtäväkseen esittää Järvenpään kaupungille 
takautumisoikeuteensa perustuvan vaatimuksen, jonka mukaisesti Järvenpään 
kaupungin tulee maksaa 10 041,75 euroa Intrum Oy:lle 25.11.2023 mennessä.

Asian tausta ja vaatimuksen perusteet

Järvenpään kaupungin omistamalla kiinteistöllä osoitteessa Pietolankatu 48, 04440 
Järvenpää (Koivusaaren koulu), on tapahtunut henkilövahinko. Vahinkoa kärsinyt 
henkilö liukastui ja kaatui työmatkallaan koulun pysäköintialueella 17.1.2022 klo. 6:50. 
Pysäköintialue oli vahinkoa kärsineen henkilön antaman kuvauksen mukaan luminen 
ja jäinen. Vahinkoa kärsineen henkilön mukaan vahinkohetken aikaan satoi runsaasti 
lunta ja lämpötila oli nollan ja kahden pakkasasteen välissä. Tapahtumapaikalla ei 
ollut silminnäkijöitä tai todistajia.

Vahinkoa kärsineen henkilön työnantajan ottaman tapaturmavakuutuksen perusteella 
Keskinäinen Vakuutusyhtiö Fennia Oy on maksanut vahinkoa kärsineelle henkilölle 
vahinkotapahtumasta aiheutuneita sairaudenhoito- ja ansionmenetyskuluja yhteensä 
10 041,75 euroa.

Työtapaturma- ja ammattitautilain 270 §:n mukaan vakuutuslaitoksella, joka on 
maksanut vahingon johdosta korvausta, on oikeus saada maksamansa korvaus 
takaisin siltä, joka on korvausvastuussa vahingoittuneelle vahingonkorvauslain tai 
muun lain nojalla.

Keskinäinen Vakuutusyhtiö Fennia Oy katsoo vahinkoa kärsineeltä henkilöltä saatujen 
tietojen perusteella, että kaupunki on laiminlyönyt kunnossapitovelvollisuutensa ja 
tästä syystä vahingoittunut on kaatunut ja loukannut itsensä. Vastuusta 
vapautuakseen kaupungin on vallitsevan oikeuskäytännön mukaisesti osoitettava, että 
se on asianmukaisesti huolehtinut kunnossapitovelvollisuudestaan.
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Yleistä vahingonkorvausvelvollisuuden syntymisestä

Voimassa olevan oikeuden mukaan vastuu kiinteistön liukkaudentorjunnasta on 
kiinteistönomistajalla. Vastuu on korostuneen huolellisuusvelvoitteen alaista. 
Kiinteistönomistaja voi sopimuksella siirtää liukkaudentorjuntatyöt tai osan niistä 
huoltoyhtiön tehtäväksi, mutta tällainen sopimus ei poista sen vastuuta mahdollisen 
puutteellisen liukkaudentorjunnan aiheuttamista vahingoista suhteessa kolmansiin. 
Huoltoyhtiön vastuu kiinteistön liukkaudentorjunnasta sen sijaan voi perustua vain 
sen ja kiinteistönomistajan väliseen sopimukseen ja olla siten vain sen laajuista kuin 
tässä sopimuksessa on määritelty. Koska Keskinäinen Vakuutusyhtiö Fennia Oy ei ole 
tämän sopimuksen osapuoli, ei se voi vaatia korvausta huoltoyhtiöltä vedoten tähän 
sopimukseen.

Oikeudellisella vastuulla tarkoitetaan vastuuta tekojen, laiminlyöntien tai virheiden 
seurauksista. Julkisen vallan käyttäjän vahingonkorvausvastuu perustuu 
perustuslakiin, jonka mukaan jokaisella, joka on kärsinyt vahinkoa virkamiehen tai 
muun julkista tehtävää hoitavan henkilön lainvastaisen toimenpiteen tai laiminlyönnin 
vuoksi, on oikeus vaatia vahingonkorvausta julkisyhteisöltä tai virkamieheltä tai 
muulta julkista tehtävää hoitavalta sen mukaan kuin lailla tarkemmin säädetään.

Vahingonkorvauslain mukaan julkisyhteisö on velvollinen korvaamaan julkista valtaa 
käytettäessä virheen tai laiminlyönnin johdosta aiheutuneen vahingon. Sanottu vastuu 
yhteisöllä on kuitenkin vain, milloin toimen tai tehtävän suorittamiselle sen laatu ja 
tarkoitus huomioon ottaen kohtuudella asetettavia vaatimuksia ei ole noudatettu. 

Vahingonkorvauslain ja yleisten vahingonkorvausoikeudellisten periaatteiden mukaan 
korvausvastuun syntyminen edellyttää pääsääntöisesti vahingonaiheuttajan 
tahallisuutta tai tuottamusta. Tuottamuksella tarkoitetaan moitittavaa menettelyä eli 
virhettä, huolimattomuutta tai laiminlyöntiä, kysymyksessä olevassa tapauksessa 
liukkauden torjunnan laiminlyöntiä. Kunnossapitovelvollisella on ns. korostunut 
huolellisuusvelvoite kunnossapidon suhteen, mikä tarkoittaa sitä, että korvausvastuu 
on ankarampaa kuin normaalissa yksityishenkilöiden välisessä tuottamusvastuussa eli 
vähäisempikin huolimattomuus voi aiheuttaa korvausvelvollisuuden. 

Päätösesityksen perustelut

Mestaritoiminta Oy:ltä saadun selvityksen sekä auraus- ja hiekoituskaluston 
piirturitietojen mukaan Koivusaaren koulun pysäköintialue on aurattu 
vahinkotapahtuman päivänä 17.1.2022 hieman klo. 4.00 jälkeen. Suoritetun 
aurauksen jälkeen kohde on välittömästi myös hiekoitettu. Forecan tallentaman 
havaintohistorian mukaan vahinkotapahtuman ja sitä edeltäneiden tuntien aikana 
lämpötila on ollut hieman nollan alapuolella. Alueella on myös satanut lunta lähes 
yhtäjaksoisesti noin klo. 05.00–9.30. Edellä selostetuin perustein Järvenpään 
kaupungin ei voida katsoa laiminlyöneen tälle kuuluvaa kiinteistön 
kunnossapitovelvollisuutta huomioiden juuri ennen vahinkotapahtumaa suoritetut 
talvikunnossapitotoimenpiteet sekä vallitsevat sääolosuhteet. Järvenpään kaupunki 
kiinteistön omistajana ei ole vahingonkorvausvelvollinen aiheutuneesta vahingosta.
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Toimivalta: Järvenpään kaupungin hallintosääntö 35 §: "Kaupungin omistamien 
kiinteistöjen, rakennusten ja tilojen omistajuuteen ja hallintaan liittyvistä tehtävistä 
vastaa kaupunginhallitus".

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

todeta, ettei Järvenpään kaupunki edellä kuvaustekstissä esitetyillä perusteilla 
ole korvausvelvollinen asiassa.
hylätä Fennia Oy:n takaisinsaantivaatimuksen asiassa.

 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Kirjaamo, asianosainen, Mestaritoiminta Oy
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§ 301
Yhtiökokouskutsu 22.11.2023 / Vantaanjoen ja Helsingin seudun vesiensuojeluyhdistys ry

JARDno-2022-800

Valmistelija / lisätiedot:
Henna Koskelainen
henna.koskelainen@jarvenpaa.fi
hallinnon erityisasiantuntija

Oheismateriaali
1 Esityslista syyskokous 22.11.2023 VHVSY
2 Toimintasuunnitelma VHVSY 2024
3 Kokouskutsu syyskokous 22.11.2023 VHVSY

Vantaanjoen ja Helsingin seudun vesiensuojeluyhdistys ry on lähettänyt kutsun 
syyskokoukseen, joka pidetään 22.11.2023 Microsoft Teams -etäkokouksena. 
Kokouksessa käsitellään toimintasuunnitelman ja talousarvion vahvistaminen 
toimintakaudeksi 2024 sekä jäsenmaksun suuruudesta päättäminen. Liitteenä on 
yhdistyksen hallituksen ehdotus toimintasuunnitelmaksi 2024 sekä talousarvio 2024.

Vantaanjoen ja Helsingin seudun vesiensuojeluyhdistys ry vastuuhenkilönä on 
suunnittelupäällikkö Miia Haikonen. Vastuuhenkilö huolehtii yhteisön seurannasta ja 
raportoi siitä tarvittaessa kaupunginjohtajalle. Vastuuhenkilö antaa lausunnon 
yhtiökokousedustajalle annettavista toimiohjeista ja toimii yhtiökokousedustajana 
ellei muuta ole määrätty. 

Järvenpäätä koskien kokouksen esityslistalla on

1) jäsenmaksun suuruudesta päättäminen vuonna 2024:

Järvenpään kaupungin jäsenmaksu nousee 12 600 euroon vuonna 2024. Vuoteen 
2023 asti jäsenmaksu on ollut 9000 euroa.

Yhdistyksen säännöissä perusmaksuyksiöt määräytyvät kuntajäsenten kohdalla 
kunnan asukasluvun mukaisesti. Perusteena jäsenmaksun korotukselle on, että 
Järvenpään kaupungin väkimäärä on kasvanut yli 45 001 asukkaan, jolloin yhdistyksen 
sääntöjen mukaisesti Järvenpään kaupunki nousee nykyisestä 45 
perusmaksuyksiköstä seuraavaan perusmaksuyksikköluokkaan, joka on 60. 
Perusmaksuyksiköksi yhdistyksen talousarvioehdotuksessa on esitetty vuodesta 2024 
alkaen 210 euroa/yksikkö. Perusmaksuyksikköön on esitetty 5 % korotus vuoteen 
2023 nähden yleisen hintatason nousun vuoksi.

 

Kaupunginhallitus antaa asiassa seuraavan toimiohjeen: 

Yhdistyksen esityslistalla on hallituksen varsinaisten jäsenten ja varajäsenten 
valitseminen seuraavaksi kahdeksi vuodeksi kerrallaan (2024-2025). Miia Haikonen on 
toiminut varsinaisena jäsenenä ja Ari Kaunisto varajäsenenä kaudella 2022-2023. Miia 
Haikonen ja Ari Kaunisto ovat käytettävissä yhdistyksen vastuuhenkilöiksi seuraavaksi 
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kahdeksi vuodeksi. Miia Haikosta ehdotetaan varsinaiseksi jäseneksi ja Ari Kaunistoa 
varajäseneksi.

Lisäksi perusmaksuyksikköön esitettyä 5 % korotusta kehotetaan tarkastelemaan 
kriittisesti.

LR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

nimetä Vantaanjoen ja Helsingin seudun vesiensuojeluyhdistys ry:n 
kokousedustajaksi suunnittelupäällikkö Miia Haikosen ja varalle Järvenpään 
veden toimitusjohtaja Ari Kauniston.
oikeuttaa kaupunginjohtajan päättämään yhtiökokousedustajasta mikäli 
edelliset ovat estyneitä. 
antaa kuvaustekstissä esitetyn toimiohjeen yhtiökokousedustajalle.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
nimetyt, Vantaanjoen ja Helsingin seudun vesiensuojeluyhdistys ry
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§ 302
Kokouskutsu 12.12.2023 / Sarastia Oy:n neuvottelukunnan kokous

JARDno-2022-326

Valmistelija / lisätiedot:
Henna Koskelainen
henna.koskelainen@jarvenpaa.fi
hallinnon erityisasiantuntija

Oheismateriaali
1 Sarastia Oy Neuvottelukunta kutsu ja asialista 12.12.2023

Sarastia Oy on kutsunut osakkeenomistajansa 12.12.2023 järjestettävään 
neuvottelukunnan kokoukseen, minkä vuoksi kaupunginhallituksen on tarpeen 
päättää Järvenpään kaupungin edustuksesta kokouksessa. Liitteenä on 
neuvottelukunnan kokouksen asialista. Neuvottelukuntaan kutsutaan kaikki Sarastia 
Oy:n omistajat, mutta se on erityisesti tarkoitettu sellaisille Sarastia Oy:n omistajille, 
jotka ostavat tai ovat suunnittelemassa Tempore Henkilöstöpalvelut Oy:n palveluiden 
ostamista, tai jotka ovat muutoin kiinnostuneita Temporen palveluista, taikka 
toiminnan tai palveluiden kehittämisestä. Järvenpään kaupunki ei ole 
suunnittelemassa Tempore Henkilöstöpalvelut Oy:n palveluiden ostamista.

LR

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus merkitsee kokouskutsun tiedoksi.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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Muutoksenhakukielto
§290, §292, §296, §298

Muutoksenhakukielto
Oikaisuvaatimusta tai kunnallisvalitusta ei saa tehdä päätöksestä, joka koskee:

- vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (KuntaL136 §)

- virka- tai työehtosopimuksen tulkintaa tai soveltamista ja viranhaltija on jäsenenä 
viranhaltijayhdistyksessä, jolla on oikeus panna asia vireille työtuomioistuimessa 
(KVhl 50 § 2 mom.)

- etuosto-oikeuden käyttämättä jättämistä (EtuostoL 22 §).
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Oikaisuvaatimus
§293, §294, §295, §297, §299, §300, §301, §302

Oikaisuvaatimusohje
 

Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen kaupungin
.hallitukselle

Päätökseen ei saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen.

Oikaisuvaatimusoikeus

Oikaisuvaatimuksen saa tehdä:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa , sekä(asianosainen)
kunnan jäsen.

Oikaisuvaatimusaika
    
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.
    
Oikaisuvaatimus on toimitettava Järvenpään kaupungin kirjaamoon määräajan 
viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä.
    

katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän Asianosaisen 
päivänä kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä 
tiedoksiantoa, asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta 
näytetä, kolmantena päivänä viestin  lähettämisestä.
    

 katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, Kunnan jäsenen
kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.
    
Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto 
tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimusviranomainen

Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, on:
Järvenpään kaupunki
Kaupunginhallitus
Osoite: Sibeliuksenkatu 8, PL 41, 04401 Järvenpää
Sähköposti: kirjaamo@jarvenpaa.fi     
Puh. vaihde: (09) 27 191

Oikaisuvaatimuksen voi toimittaa sähköisesti kirjaamo@jarvenpaa.fi tai kirjallisesti 
Järvenpää-infoon os. Sibeliuksenkatu 8, (sisäänkäynti Mannilantien puolelta) 04401 
Järvenpää.
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Järvenpää-info on avoinna ma–ke klo 9.00–15.00, to 9.00–17.00 ja pe 9.00–13.00. 
Arkipyhän aattona asiakaspalvelupiste noudattaa perjantain aukioloaikaa. Jos 
oikaisuvaatimusajan viimeinen päivä on arkipyhän aatto, saa oikaisuvaatimuksen 
tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimus on toimitettava viimeistään määräajan viimeisenä päivänä ennen 
aukioloajan päättymistä.

 

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö

Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
    
Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava: 

päätös, johon haetaan oikaisua
miten päätöstä halutaan oikaistavaksi
millä perusteella oikaisua vaaditaan

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero. Jos oikaisuvaatimuspäätös pyydetään antamaan tiedoksi 
sähköisenä  viestinä, yhteystietona pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.
 

Pöytäkirja

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Järvenpään kaupungin 
kirjaamosta.
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